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نجمه شمس الدینی - مدیریت درمان تامین اجتماعی هرمزگان در ارزیابی ملی 
میان ادارات این سازمان در بخش درمان مستقیم و غیرمستقیم رتبه اول کشوری را 
کسب کرد. در تازه ترین امتیاز بندی ادارات مدیریت درمان سراسر کشور، مدیریت 

درمان تامین اجتماعی هرمزگان توانست رتبه اول کشور را کسب کند.
دکتر غلامعباس مومنی مدیریت درمان تامین اجتماعی هرمزگان با اعلام این خبر 
همچنین افزود: مطالبات سال ۱۴۰۱ دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان کاملا تسویه و 
مطالبات سال ۱۴۰۲ به هر میزان مطالبات بیمارستانی ارسال شده، تسویه شده و 
تا خرداد ۱۴۰۲ چه در حوزه سرپایی و چه در حوزه بستری پرداخت شده است و 
به دانشگاه علوم پزشکی طی چندین نوبت نامه نگاری اعلام کرده ایم که به ارسال 
مدارک خود به تامین اجتماعی شتاب دهند تا بتوانیم هزینه های آن را پرداخت 
کنیم اما معمولا مدارک بیمارستانی با ۳ ماه تاخیر به دست ما می رسد.وی همچنین 
افزود: برای داروخانه های دانشگاه علوم پزشکی تا آخر مرداد تسویه صورت گرفته و 
مطالبات داروخانه های خصوصی نیز تا پایان تیرماه پرداخت شده و برخی طلب مرداد 
را هم دریافت کرده اند. وی از آمادگی مدیریت درمان هرمزگان برای انجام تهاتر با 

داروخانه ها در زمینه مطالبات تامین اجتماعی خبر داد.

اردوهای جهادی سلامت تقویت می شوند 
دکتر غلامعباس مؤمنی با اشاره به اهمیت برگزاری اردوهای جهادی در راستای 
خدمت بی منت به مردم گفت : برنامه ریزی های لازم به منظور تقویت فعالیتهای 

خدمترسانی حوزه سلامت به مردم در قالب اردوهای جهادی انجام شده است . 
مدیر درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان با بیان اینکه برگزاری اردوهای جهادی 
در هرمزگان رونق بیشتری خواهد داشت، افزود : در اردوی جهادی پزشکی برگزار 

شده بیش از ۸۰۰ خدمت پزشکی به مردم ارائه شده است.
غلامعباس مومنی مدیر درمان تامین اجتماعی با اشاره به نقش و اهمیت خدمات 
پزشکی جهادی به مردم این منطقه، از همکاری های مستمر استاندار هرمزگان در 
توجه به مردم مناطق کمتر برخوردار به طور ویژه قدردانی کرد و در اظهارداشت:در 
مناطق کمتر  مردم  به  درمانی  و  پزشکی  به خدمات  ای  ویژه  اهتمام  این دولت 
برخوردار وجود دارد و شاهد همکاری خوب مجموعه استانداری و دانشگاه علوم 

پزشکی هرمزگان در این باره هستیم.
وی افزود: این گروه جهادی ۲۰ نفره شامل انواعی از تخصص های پزشکی متنوع از 
جمله شنوایی سنجی، پزشک عمومی، پزشک گوش و حلق و بینی، جراحی عمومی، 
چشم پزشکی و زنان و زایمان بود که بیش از ۸۰۰ خدمت درمانی را در این منطقه 

به هموراه داروی رایگان ارائه کردند.
مومنی همچنین اضافه کرد: فعالیت های این گروه به ارائه خدمات پزشکی خلاصه 
نمی شود و مقرر شد برخی موارد نیازمند به درمان های تکمیلی را نیز شناسایی و 
با همکاری بیمارستان خلیج فارس بندرعباس، نسبت به درمان آنها اقدام شود.مدیر 
درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان در پایان خاطرنشان کرد: برگزاری این اردو 
های جهادی موجب برطرف سازی بخشی از نیاز پزشکی استان خواهد شد و انشالله 

در زمان های آینده این اردو ها رونق بیشتری خواهد گرفت.
ارائه ۱500 خدمت رایگان در شهرستان خمیر 

مردم  قرارگاه  همکاری  با  شاهد  دانشگاه  آشتیانی  کاظمی  شهید  جهادی  گروه 
استانداری هرمزگان و مدیریت درمان تأمین اجتماعی این استان بیش از ۱5۰۰ 

خدمت درمانی رایگان به مردم خمیر ارائه کردند. 
۳۰ پزشک و ماما از گروه جهادی شهید کاظمی آشتیانی دانشگاه شاهد با همکاری 
قرارگاه مردم استانداری هرمزگان و مدیریت درمان تأمین اجتماعی با حضور دو روزه 

در شهرستان بندرخمیر بیش از ۱5۰۰ خدمت جهادی رایگان به مردم این منطقه 
ارائه کردند.این گروه از پزشکان جهادی چندی قبل  نیز در بخش شمیل شهرستان 
بندرعباس به مردم خدمت رسانی کرده بودند.۳۰ پزشک متخصص چشم، گوش 
و حلق و بینی، ماما، زنان و زایمان، داخلی، اطفال، رادیولوژی، ادیومتری )شنوایی 
سنجی(، اپتومتری )بینایی سنجی(،  با بررسی بیش از یک هزار بیمار، ضمن ارائه 
خدمات درمانی رایگان، داروی مورد نیاز مردم را نیز به آنان تحویل و همچنین برای 

دهها نفر نیز عینک رایگان تهیه و در اختیار آنان قرار داده شد.
 این گروه جهادی همچنین کودکان و دانش آموزان و افراد مسن نیازمند به سمعک 

را بررسی و در زمینه تأمین سمعک مناسب برای آنان نیز اقدام می کنند.
این اردوهای جهادی در قالب قرارگاه مردم به طور مستمر در مناطق مختلف استان 

برگزار می شود.
همچنین طی بازدید دکتر مهری دستیار پزشکی استاندار و دکتر مومنی مدیر 
درمان تأمین اجتماعی استان، بنا شد تا در این اردوهای جهادی در صورت نیاز 
بیماران به عمل جراحی، این جراحی ها بصورت رایگان در بیمارستان خلیج فارس 

بندرعباس انجام شود.

مدیریت درمان تامین اجتماعی هرمزگان  اول شد 

دبیرخانه کانون فرهنگی 

مساجد یا مهمانسرا ؟

سوم آبان ۱۴۰۲بود که  خبر رسید با حضور مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی هرمزگان  بخشی از ساختمان دبیرخانه کانون های 
فرهنگی هنری مساجد استان)مجتمع فرهنگی فاطمه الزهرا)س( 
در حالی که سرپرست آن در تهران به سر می برد ،تفکیک و 
کاربری آن به مهمانسرا یا واحد مسکونی تغییر خواهد یافت . . 
منظور ساختمانی است که . سوم شهریور ماه امسال با حضور وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برای دومین بار افتتاح شد،گویا جناب 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان یا نمایندگان وی پیش از 
این چندین نوبت برای تصرف این بخش از ساختمان مراجعه کرده 
بود که سرپرست ستاد هماهنگی کانون های مساجد در پاسخ 
گفته بودند باید سلسله مراتب رعایت شود و با ستاد هماهنگی 
کانون های مساجد کشور رایزنی کنید.گویا وی معتقد است که 
این ساختمان متعلق به اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی است 
و مدیرکل اختیار دارد نسبت به نوع بهره گیری از این مجموعه 
تصمیم گیری نماید . اما قضیه چیست ؟ آیا این ساختمان به اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان تعلق دارد ؟ آیا مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی می تواند بدون هماهنگی و اخذ مجوز 
از شورای هماهنگی کانون های فرهنگی و هنری مساجد استان 
چنین اقدامی نماید ؟ از همه مهمتر چرا مدیرکل فرهنگ و ارشاد 

اسلامی مدعی مالکیت چنین مجموعه ای است ؟

ادامه صفحه5

سرمقاله

به قلم: سردبیر



سال بیست ودوم . شماره 767 چهار شنبه. 3 آبان ماه 1402خبر2

توزیع بیش از چهار تنُ گوشت 
گرم در هرمزگان 

خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
هرمزگان گفت: با همکاری و هم افزایی کمیته 
امداد و مرکز نیکوکاری سمت خدا، چهار هزار 
و ۲۰۰ کیلوگرم گوشت گرم گوسفندی تهیه 
و بین نیازمندان و خانواده های زیرپوشش این 
حاشیه  در  باسره  حمید  شد.  توزیع  استان 
نیازمندان  بین  گرم  گوشت  توزیع  مراسم 
گرم  گوشت  بسته  هر  کرد:  اظهار  استان، 
گوسفندی، یک کیلو و ۴۰۰ گرم است که در 
قالب سه هزار بسته گوشت گرم تهیه و توزیع 

شده است.
وی بیان کرد: ارزش هر بسته گوشت گرم پنج 
میلیون و 5۰۰ هزار ریال بوده که در مجموع 
برای تامین این تعداد بسته افزون بر ۱۶ میلیارد 
و 5۰۰ میلیون ریال هزینه شده است.مدیرکل 
کمیته امداد هرمزگان اظهار کرد: بسته های 
شهرستان های  نیازمندان  بین  گرم  گوشت 
رودخانه،  جغین،  رودان،  توکهور،  میناب، 
بندرخمیر، فین و حاجی آباد توزیع شد.باسره 
نیکوکاری سمت  از خیران مرکز  قدردانی  با 
تداوم حمایت ها  با  امیدواریم  یادآورشد:  خدا 
و مشارکت های خیران در بخش های مختلف 
بتوانیم مشکلات اساسی خانواده های ایتام و 

نیازمندان استان را برطرف کنیم.

رفع توقیف کشتی تفریحی به
  یک شرط 

کشتی  یک  از  حکمی  در  قشم  دادستان 
تفریحی، به شرط ارائه خدمات به خانواده های 
زندانیان، کمیته امداد و بهزیستی رفع توقیف 

کرد.
کشتی  این  در  گفت:  مجد  مهدوی  امید   
جمله  از  اسلامی  شئونات  برخی  تفریحی 
نمی شد. رعایت  هنجارشکنی  و  حجاب 
در  کشتی  حکم،صاحب  این  با  افزود:  وی 
به  نوبت سه ساعته  باید در دو  ماه  مدت ۳ 
خانواده های کمیته امداد، بهزیستی و زندانیان 
با  حکم  دهد.این  ارائه  گردشگری  خدمات 
استقبال مالک کشتی تفریحی هم رو به رو 
این  حکم  این  با  گفت:  قشم  شد.دادستان 
برنامه  از  توانستند  هم  مددجو  خانواده های 
شاد و مفرح کشتی تفریحی برای نخستین 
بار استفاده کنند.اردیبهشت ۱۴۰۲خبر توقیف 
این کشتی به نقل از دادستان قشم منتشر 
گردید .  دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 
قشم گفت: یک فروند کشتی تفریحی به دلیل 
شئونات  عدم رعایت  و  قوانین  به  بی توجهی 
اسلامی در سواحل این جزیره توقیف شد.امید 
مهدوی مجد اظهار داشت: یک کشتی تفریحی 
بدون توجه به قوانین کشور و شئونات اسلامی 
گردشگر  تعدادی  دریایی  تفریح  به  اقدام 
به صورت مختلط و هنجارشکنی کرده بود.وی 
افزود: این کشتی تفریحی به علت عدم رعایت 
در  قضایی  نظارت  قرار  با  اسلامی  شئونات 
شد.همچنین   توقیف  قشم  جزیره  سواحل 
به دلیل  هرمز  جزایر  در  نیز  لنج  فروند  یک 
بی توجهی مسافران به رعایت قوانین عفاف و 

حجاب با حکم قضایی توقیف شد.

خبر

نام نویسی متقاضیان داوطلبی مجلس خبرگان در هرمزگان از ۱۴ آبان

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان 
گفت: نام نویسی از متقاضیان داوطلبی انتخابات مجلس 
خبرگان در هرمزگان از ۱۴ آبان ماه آغاز می شود.احسان 
کامرانی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
انتخابات به صورت  هرمزگان گفت: نام نویسی در این 
حضوری است.متقاضیان نام نویسی در هرمزگان باید به 
فرمانداری مرکز استان، بندرعباس مراجعه کنند.این نام 
نویسی تا هفت روز ادامه دارد.ستاد انتخابات کشور نیز در 
اطلاعیه شماره ۱۰ زمان و شرایط نام نویسی داوطلبان 
مجلس خبرگان رهبری را اعلام کرد. در این اطلاعیه آمده 
است : به آگاهی مردم شریف ایران اسلامی می رساند، 
در  رهبری  خبرگان  مجلس  دوره  ششمین  انتخابات 

انتخابات  با  همزمان   ۱۴۰۲/۱۲/۱۱ مورخ  جمعه  روز 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی برگزار خواهد 
شد.داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان رهبری شخصاً یا 
بوسیله نماینده خود که به صورت کتبی و رسمی معرفی 
شده باشد، می توانند از روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۸/۱۴ 
تا روز شنبه مورخ ۱۴۰۲/۸/۲۰ جمعاً به مدت ۷ روز از 
ساعت ۰۸:۰۰ صبح لغایت ۱۸:۰۰ به فرمانداری مرکز 
استان حوزه انتخابیه یا وزارت کشور مراجعه و با ارائه  
اصل شناسنامه عکس دار و یک نسخه تصویر از کلیه 
صفحات آن، اصل کارت ملی و یک نسخه تصویر از پشت 
و روی آن، اصل مدرک حوزوی و یک نسخه تصویر از 
آن و ۶ قطعه عکس ۴×۶، ضمن تکمیل پرسشنامه اعلام 
اقدام کنند.نکته: در  نام خود  داوطلبی، نسبت به ثبت 
فرمانداری قم همانند وزارت کشور، امکان ثبت نام برای 
تمامی حوزه های انتخابیه وجود خواهد داشت.هرمزگان 

یک نماینده در مجلس خبرگان رهبری دارد.
موفق  دریایی  ظرفیت های  از  استفاده  در 

نبوده ایم
امام  سپاه  بسیج  مجمع  نشست  در  کامرانی  احسان 
سجاد )ع( هرمزگان که با حضور مسئولین کارگروه های 
استان  کرد:  اظهار  برگزار شد،  مجمع  این  زیرمجموعه 

حوزه های  در  بی نظیری  ظرفیت های  دارای  هرمزگان 
اقتصادی، فرهنگی و ... است که باید جامعه را به سمت 
بالفعل کردن این ظرفیت ها سوق داد. رئیس مجمع بسیج 
باید توجه  سپاه امام سجاد )ع( استان هرمزگان افزود: 
داشت که شهرهای توسعه یافته اغلب کشورهای جهان 
ساحلی و بندری هستند؛ این امر نشان دهنده ظرفیت های 
بهره برداری  برای  ساحلی  و  بندری  شهرهای  گسترده 
اقتصادی ساکنین منطقه است.کامرانی با بیان این نکته 
که تاکنون نتوانسته ایم از ظرفیت های دریایی به خوبی 
استفاده کنیم، بیان کرد: طی سالیان اخیر در استفاده از 
ظرفیت های دریایی موفق نبوده ایم و می توان گفت تنها 
از ۲۰ درصد ظرفیت دریا استفاده کرده ایم که این روند 
نیازمند اصلاح رویکرد و تقویت فرهنگ عمومی جامعه 
در زمینه ظرفیت های دریایی است.وی، با بیان این نکته 
که بسیاری از کشورهای جهان ۸۰ درصد از ظرفیت های 
دریایی خود در زمینه های فرهنگی، گردشگری و صنعتی 
را بالفعل کرده اند، تشریح کرد: در نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران باید طوری برنامه ریزی و فعالیت کنیم که 
در پیشگاه خداوند شرمنده نباشیم و یکی از مهم ترین 
مسائلی که در این شرایط باید به آن توجه کرد شرایط 

معیشتی و اقتصادی مردم است.

برگزاری مانور سونامی در بندر جاسک 
مانور سونامی در بندر جاسک با فرضیه زلزله ۹ ریشتری 
مدیریت  شد.مدیرکل  برگزار  متری   ۶ دریایی  امواج  و 
بحران استان هرمزگان گفت: این مانور با هدف ایجاد 
هماهنگی بین اعضای ستاد بحران شهرستان جاسک و 
با مشارکت پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی و علوم جوی 
کشور بعنوان متولی، سازمان مدیریت بحران کشور و با 
مشارکت اعضای ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی 

عملیات پاسخ به بحران شهرستان جاسک برگزار شد.
مهرداد حسن زاده افزود: با اعلام وقوع زمین لرزه فرضی 
۹ ریشتری در سواحل مکران، با توجه به آموزش های 
قبلی صورت گرفته در سطح محلات و روستا های ساحلی 
بصورت  مشخصی،  زمان  مدت  در  جاسک،  شهرستان 

به  و  تخلیه  جاسک  بحل  روستای  ساکنان  نمادین 
مکان از پیش تعیین شده ای منتقل شدند.رئیس مرکز 
اقیانوس شناسی هرمزگان نیز گفت: منطقه مکران به 
علت قرار گرفتن در کنار گسل بزرگ مکران و وقوع 
زمین لرزه هایی در این منطقه از دوره های پیش، نیازمند 

برگزاری چنین مانور هایی است. 
حمزه ای افزود: مانور سونامی علاوه در مکران در حوزه 
اقیانوس هند و دو منطقه دیگر نیز در حال برگزاریست.

از  یکی  عنوان  به  جاسک  شهرستان  گفت:  وی 
وقوع  خطر  معرض  در  مکران  حوزه  شهرستان های 

سونامی قرار دارد.
به گفته حمزه ای، حدود ۹5 سال پیش در منطقه مکران 

یک سونامی رخ داد که جان ۴ هزار نفر را گرفت و بر این 
اساس برای آمادگی مقابله با حوادث اینچنینی هر دو 

سال یکبار مانور را برگزار خواهیم کرد.

وام مسکن روستایی به 350 
میلیون تومان افزایش یافت

مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در صفحه 
آبان  سوم  ازچهارشنبه  نوشت:  خود  شخصی 
۱۴۰۲ در دولت افزایش وام نوسازی و ساخت 
مسکن روستایی از ۲۰۰ میلیون تومان به ۳5۰ 
میلیون تومان به تصویب رسید.این خبر خوبی 
برای رونق بیشتر ساخت مسکن در روستاهای 
تسهیلات  این  سود  درصد  بود.  خواهد  کشور 
5 درصد است.طرح نهضت ملی مسکن که در 
دولت مطرح شده قرار است ظرف چهار سال ۴ 
میلیون واحد مسکونی در کشور ساخته شود که 
بخشی از این مسکن ها در قالب مسکن روستایی 
و بخشی در مسکن شهری، همچنین قسمتی از 
مسکن ها در زمین های جدید و بخشی به عنوان 
نوسازی بافت های فرسوده و مقاوم سازی مسکن 
در مناطق شهری و روستایی احداث می شود.به 
گفته اکثر کارشناسان اگر بخش ساخت مسکن 
رونق گیرد با  توجه به ارتباطات پیشین و پسین 
خود حداقل ۲۰۰ صنعت دیگر رونق می گیرد 
و می تواند به لوکوموتیوی برای رشد اقتصادی 
تبدیل  شود.مهم ترین هزینه مسکن زمین است 
برای کاهش هزینه زمین  که دولت طرح هایی 
در تولید مسکن ازجمله زمین اجاره ۹۹ ساله در 

دست اقدام دارد.

آب شیرین کن ۴000 مترمکعبی 
»باسعیدو« به صورت آزمایشی 

وارد مدار شد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: 
آب شیرین کن »باسعیدو« قشم با ظرفیت چهار 
وارد مدار  آزمایشی  به صورت  هزار متر مکعب 
و جمعیتی  روستا  آبی ۱۳  نیاز  که  است  شده 
بالغ بر ۱۳ هزار نفر از مردم غرب جزیره قشم 

را برطرف می کند.
از  بازدید  حاشیه  در  پور  حمزه  عبدالحمید 
 : خبرنگاران،گفت  جمع  در  قشم  شهرستان 
عملیات اجرای خط انتقال آب از آب شیرین کن 
با  مسیر  روستاهای  لافت  شهر  به  مولد  قشم 
پیشرفت فیزیکی ۶۰ درصد در حال انجام است و 
به زودی جمعیتی بالغ بر ۱۲ هزار و 5۰۰ نفر از 
نعمت آب شرب بهره مند خواهند شد. مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان، با ذکر 
این نکته که مشکلات مربوط به آب شرب در 
جزیره قشم را به حداقل مقدار ممکن خواهیم 
آب شیرین کن  کرد: ظرفیت  رساند، خاطرنشان 
سوزا به واسطه فرسودگی برخی زا تجهیزات و 
کاهش  زیادی  مقدار  آن ها،  کردن  اورهال  لزوم 
پیدا کرده بود که شرکت آبفا بلافاصله اقدام به 
استانداردسازی این آب شیرین کن کرد و در حال 
حاضر نیز روزانه ۲ هزار متر مکعب از آب دریا را 

شیرین می کند.

موافقت رهبر انقلاب با پیشنهاد معافیت یک عضو خانواده ساکن در جزایر خبر

با موافقت رهبر معظم انقلاب، فرمانده معظم کل قوا، 
یکی از فرزندان ذکور )پسر( ساکن در برخی از جزایر 
هرمزگان می تواند از امتیاز معافیت از خدمت سربازی 
استفاده کنددر راستای ایجاد انگیزه برای سکونت دائم و 
افزایش ماندگاری جمعیت در جزایر هرمزگان، پیشنهاد 
لحاظ معافیت از خدمت در این جزایر از طریق فرمانده 
ستاد کل نیروهای مسلح به رهبر معظم انقلاب اسلامی 

تقدیم شد. فرمانده معظم کل قوا با پیشنهاد ارائه شده 
جزیره نشینان  برای  را  ویژه ای  هدیه  و  کرده  موافقت 
سیری،  ابوموسی،  جزایر  ساکنان  به ویژه  خلیج فارس 
لاوان، لارک، هندورابی، تنب بزرگ و کوچک و فارور 
بزرگ و کوچک عنایت کردند که طی آن ساکنانی که 
بیش از ۱۲ سال سابقه سکونت در جزایر یادشده را 
سربازی  معافیت  خدمات  از  می توانند  باشند،  داشته 
از  یکی  شامل  می تواند  امتیاز  این  شوند.  بهره مند 
فرزندان یا پدر خانواده ای که ۱۲ سال سابقه سکونت در 
جزایر یادشده داشته باشد، شود.گفتنی است در راستای 
ماندگاری  افزایش  و  دائم  سکونت  برای  انگیزه  ایجاد 
جمعیت در جزایر هرمزگان، پیشنهاد لحاظ معافیت از 
خدمت در این جزایر از طریق فرمانده ستاد کل نیروهای 
که  شد.  تقدیم  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  به  مسلح 
مورد موافقت رهبر انقلاب قرار گرفت شهریور ماه ۱۴۰۲ 

سرهنگ حسن دستوری زاده افزود: طبق اعلام معاونت 
نیروی انسانی فراجا و ابلاغیه ستادکل نیروهای مسلح، 
مردادماه ۱۴۰۲  تصویب ۱5  تاریخ  از  که  خانواده هایی 
به مدت ۱۲ سال در جزیره های بوموسی، تنب کوچک 
و بزرگ، فارسی، لارک، سیری، فارور کوچک و بزرگ، 
لاوان و هندورابی مستقر در خلیج فارس با تایید مراجع 
مربوط سکونت داشته باشند، می توانند از معافیت خدمت 
بهره مند  خانواده  پدر  یا  پسر  فرزندان  از  یکی  سربازی 
شوند. معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی هرمزگان 
افزود : غیبت سنواتی مانع از برخورداری معافیت یادشده 
نیست و چنانچه متقاضی این معافیت در حال سپری 
کردن دوران خدمت باشد یگان تا صدور مجوز از سوی 
سازمان وظیفه عمومی مجاز به ترخیص سرباز نیست و تا 
بررسی مدارک و مستندات و احراز شرایط سرباز، خدمت 

مانند سایر کارکنان وظیفه است.

۱۹۹ نفر برای انتخابات مجلس در هرمزگان نام نویسی کردند
دبیر ستاد انتخابات هرمزگان از ثبت نام نهایی ۱۹۹ 
نفر در سه حوزه انتخابیه این استان در هفت روز 
گذشته خبر داد. محمدجواد خجسته در خصوص 
اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  نهایی  نام  ثبت 
اظهار کرذ: از ۲۷ مهرماه تا سوم آبان ماه ثبت نام 
نهایی داوطلبان نمایندگی مجلس شورای اسلامی 
انجام شد که نتیجه آن نام نویسی نهایی ۱۹۹ نفر 
برای حضور در انتخابات مجلس در سطح سه حوزه 

انتخابیه بود.وی بیان کرد: در روز هفتم ثبت نام ها، 
۶۴ نفر اقدام به ثبت نام کردند که به تفکیک شامل 
۴۱ نفر در حوزه مرکزی استان، ۱۲ نفر در حوزه 
انتخابیه شرق و ۱۱ نفر نیز در حوزه انتخابیه غرب 
هرمزگان  استان  انتخابات  ستاد  است.دبیر  استان 
عنوان کرد: با پایان موعد مقرر برای ثبت نام نهایی 
آمار کل ثبت نام کنندگان حوزه مرکزی هرمزگان در 
بندرعباس، حاجی آباد، بندرخمیر، قشم، ابوموسی 

۱۱۴ نفر، در حوزه انتخابیه شرق استان در میناب، 
آمار  و  نفر  بشاگرد ۳۹  و  رودان، سیریک، جاسک 
ثبت نام کنندگان حوزه انتخابیه غرب در بندرلنگه، 
از  گفت:  است.خجسته  نفر  پارسیان ۴۶  و  بستک 
میان ثبت نام کنندگان ۱۶۹ نفر آقا و ۳۰ نفر خانم 
به تفکیک ۱۷ خانم حوزه مرکزی، ۹  هستند که 
خانم در حوزه غرب و چهار خانم در حوزه انتخابیه 

شرق هرمزگان هستند.
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تصادف جان 5 عضو یک خانواده 
را گرفت

دکتر محمود حسین پور در این باره گفت: این 
حادثه در ساعت ۱5:۰۰ بعدازظهر ۲۹مهر در 
روستای  از  بعد  بندرخمیر  به  بندرلنگه  محور 
حمیران بین یک دستگاه خودرو پارس و تریلی 
که با هم از روبرو برخورد کرده بودند؛ رخ داده 
پیام  مرکز  به  حادثه  این  اطلاع  از  بعد  است. 
اورژانس ۱۱5 هرمزگان، بالافاصله دو دستگاه 
آمبولانس این مرکز از پایگاه جادهای حمیران و 
کنگ به محل حادثه اعزام شد.دکتر حسین پور 
در ادامه افزود: اولین آمبولانس این مرکز کمتر 
از دو دقیقه بعد از اطلاع حادثه به مرکز پیام 
اورژانس به محل حادثه رسیده است. متاسفانه 
شدت تصادف به قدری بوده است که 5 نفر از 
سرنشینان پژو پارس که دو کودک یک ساله و 
چهار ماهه نیز در بین آنها بوده در دم جان داده 
اند. دو خانم ۲۳ و ۱۷ ساله و یک آقای ۲۴ ساله 
نیز در این حادثه جان خود را از دست دادند.
یکی دیگر از سرنشینان این حادثه، خانمی ۱۷ 
ساله با ترومای متعدد به سر و صورت و قفسه 
سینه و سطح هوشیاری ۷ بوسیله آمبولانس 
شهداء  بیمارستان  به  اوژرانس  اعزامی  های 
بندرلنگه منتقل شد.دیگر مصدوم این حادثه، 
توصیه  رغم  به  تریلی،  راننده  ساله،  آقای ۳۶ 
بیمارستان  به  آمدن  از  مرکز  این  کارشناسان 

امتناع نموده و رضایت شخصی داده اند.

توقیف یک لنج متخلف صیادی 
ترال در کیش

جانشین پایگاه دریابانی کیش با اشاره به اجرای 
جزیره  این  آب های  محدوده  در  ویژه  طرح 
متخلف  صیادی  ترال  لنج  فروند  یک  گفت: 
شد.  توقیف  کیش  های  آب  محدوده های  در 
پایگاه  جانشین  حسنوند،  فرهاد  سرهنگ 
لنج  سومین  این  کرد:  اظهار  کیش  دریابانی 
متخلف توقیفی صید غیرمجاز در هفته جاری 
متعلق به صیادان استان های همجوار است که 
به  قضایی  برای رسیدگی  آن  ملوان  بهمراه ۶ 
بندرگاه کیش منتقل شد.وی افزود: صیدترال 
با تورهای سنگین علاوه بر خسارت به محیط 
و  ماهی ها  نسل  رفتن  ازبین  باعث  زیست 
جلوگیری از تکثیر آنان می شود.جانشین پایگاه 
بازدارنده  طرح های  افزایش  از  کیش  دریابانی 
باهدف حمایت از صیادان قانونمند جزیره کیش 
خبرداد و به روند برخورد با صیادان متخلف در 

محدوده های آب های کیش تاکید کرد.
گفتنی است؛ کف روبی یا گوفه کشی نوعی روش 
ماهی گیری است که در آن با کشیدن تور در 
ماهی گیری  شناور،  چند  یا  یک  توسط  آب 
می کنند که آسیب جدی به محیط زیست وارد 

می کند.

خبر

انهدام بزرگترین باند قاچاق سوخت کشور با بیش از 2000 قاچاقچی

مجتبی قهرمانی ، رئیس دادگستری استان هرمزگان 
درآخرین درجریان سومین تور رسانه ای مرکز رسانه قوه 
قضائیه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: این تور نظارتی 
عدالت اجتماعی است.رئیس کل دادگستری هرمزگان 
گفت: بزرگترین باند قاچاق سوخت کشور با عضویت 
بیش از ۲ هزار قاچاقچی و داشتن ناوگان حمل و نقل 
جاده ای شامل بیش از پنج هزار کامیون، تریلر و خودروی 
سوخت بر شناسایی و متلاشی شد.مجتبی قهرمانی، با 
اشاره به عزم جدی دستگاه قضا برای مقابله با قاچاق 
سخت، اظهار کرد: اقدامات بسیار بزرگی در حوزه مبارزه 
با قاچاق سوخت در استان هرمزگان در حال انجام است 
و می توان گفت در این حوزه به اقدامات سنتی بسنده 
نشده است. وی، با ذکر این نکته که مبارزه با قاچاق 
مسئله ای چند بعدی است که سایر موضوعات را در خود 
نیز جای می دهد، افزود: برای مبارزه با قاچاق سوخت و 
ریشه کن کردن این مسئله در استان هرمزگان علاوه بر 
فعالیت های سنتی و مبارزه در میدان، اقدامات نرم افزاری 
نیز برای پیشگیری از بروز و گسترش این مسئله نیز در 

حال انجام است.
کامیون ها و خودروهایی که مکررسوخت گیری 

کنند توقیف می شوند
به  اشاره  با  هرمزگان،  استان  دادگستری  کل  رئیس 
اقدامات پیش دستانه برای جلوگیری از قاچاق سوخت، 
بیان کرد: تیم های مختلف کنترل و نظارت بر توزیع 
سوخت را در جایگاه ها مستقر کرده ایم و علاوه بر آن 
با استفاده از دوربین های نصب شده در اماکن حساس، 
روز  در  بار  ده ها  که  کامیون هایی  و  خودروها  تمام 
می شوند. توقیف  و  شناسایی  می کنند  سوخت گیری 

قهرمانی، سود حاصل کامیون داران از قاچاق سوخت 
را روزانه ۱۰۰ میلیون تومان برآورد کرد و ادامه داد: 
با اقدمات انجام شده شبکه ها و سرشبکه های قاچاق 
سوخت در هرمزگان شناسایی و دستگیر شده اند. این 
شبکه ها با عنوان مغازه های تعویض پلاک و یا مرکز 
معاینه فنی در حاشیه شهر بندرعباس، اقدام به انباشت 
سوخت کامیون ها کرده بودند سپس از طریق وانت ها 
وخودرهای حمل سوخت، آن را به شهرستان میناب و 

سپس به دریا انتقال می دادند.
از 5500 خودرو  بیش  با  شبکه  قاچاق سوختی 

متلاشی شد
این  اختیار  در  موجود  خودروهای  قهرمانی   مجتبی 
شبکه قاچاق سوخت را 55۹۰ دستگاه عنوان کرد و 
این  از پنج هزار و 5۹۰ دستگاه در  اظهار کرد: بیش 
شبکه قاچاق سوخت فعالیت می کردند که از این تعداد 
هزار و سه دستگاه تانکر، ۲ هزار و ۸۹۶ دستگاه کامیون 
و هزار و ۶۷۶ دستگاه خودروی سواری بودند.رئیس کل 
دادگستری هرمزگان، با اشاره به اتمام مراحل قضایی 
برخورد با قاچاقچیان، ابراز کرد:  تمام خودروهای دخیل 
در امر قاچاق سوخت توقیف خواهد شد و جریمه های 
سنگینی برای فعالین این حوزه صادر می شود.قهرمانی با 
اشاره به دستگیری ۲ هزار قاچاقچی و هشت مهره اصلی 
و سرشبکه قاچاق سوخت، گفت: پس از دستگیری این 
باند قاچاق سوخت مشخص شد که پولشویی کلانی 
انجام شده است؛ به همین جهت به دنبال شناسایی افراد 
پشت پرده هستیم. حجم فعالیت این شبکه به نحوی 
بوده که در هر ساعت ۱۸ خودرو و کامیون فقط از یک 

نقطه اقدام به تخلیه و بارگیری می کردند.
کسی برای پیگیری یک میلیارد و ۶00 میلیون 

تومان توقیف شده نیامد
رئیس دادگستری استان هرمزگان گفت : یک حساب 
به مبلغ یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان یک ماه است 
که توقیف کرده ایم اما کسی به دنبال این حساب نیامده 
است! قهرمانی با اشاره یک توئیت انتقادی در رابطه با 
این تور رسانه ای گفت: در این توئیت نوشته شده که 
جناب آقای دادگستری حتما به تور رسانه ای که برگزار 
کردید صف های کیلومتری سوخت، مدارس بدون معلم، 

ریختن فاضلاب به دریا، تصرفات گسترده هواپیمایی 
ماهان، ساخت ویلا در حریم دریا، جابجایی صوری اموال 
تملیک رجایی از انبار تملیکی را به جای دیگر و... را نیز 
نشان دهید.رئیس دادگستری استان هرمزگان در پاسخ 
به این توئیت بیان کرد: بشاگرد بزرگترین نخلستان دنیا 
هست و تا کنون سه مرتبه از این طرح بازدید کرده ام، 
همچنین کارگروهی تشکیل داده ایم تا اگر در خصوص 
داشته  معارضی  طرح  این  به  یافته  اختصاص  اراضی 
باشد، این زمین را به او خواهیم داد. قهرمانی گفت: از 
جایگاه دار سوخت ناامید هستیم و از کسانی که شریک 
جرم است توقع همکاری نداریم. در بازدیدهای سر زده 
که داشتیم، پس از چند دقیقه حضور ما صف ها خلوت 
می شد، از همین رو حضور خود را در جایگاه ها دائمی 
کرده و به بازدیدهای سرزده اکتفا نکرده ایم.وی گفت: 
ماشین هاسوخت گیری می کردند و پس از آن به یک 
مغازه تعویض روغنی می رفتند، این سوخت ها را آنجا 
تخلیه می کردند و به یک مرکز معاینه فنی منتقل می 

شد و از آنجا با نیسان منتقل می کردند.
 قهرمانی گفت: 5 هزار و 5۹۰ دستگاه ماشین قاچاق 
سوخت در استان هرمزگان شامل هزار و سه دستگاه 
تانکر، بیش از ۲هزار تریلر و تعدادی سواری و... شناسایی 
کرده ایم، هزار دستگاه از این ماشین ها را از فردا توقیف 
خواهیم کرد و جریمه های سنگین در انتظار این افراد 

خواهد بود. 
ای  ویژه  دستورات  و  اند  شده  شناسایی  ها  سرشبکه 
برای پولشویی و منابع مالی این پرونده صادر شده است.
رئیس دادگستری استان هرمزگان در رابطه با ویلاسازی 
ها خاطرنشان کرد: این موضوع پیگیری شد، ویلاسازی 
صورت نگرفته و محلی برای اسکان کارگران آن مجموعه 
بود که  امکان تخریب آنجا نیز وجود نداشت، زمانی 
که این فرد کارگر این مجموعه بود چرا نسبت به این 
موضوع انتقادی نداشت؟وی در پاسخ به ورود فاضلاب 
به دریا گفت: برای جلوگیری از ورود فاضلاب به دریا 
از  دریا  به  از خور گورسوزان  فاضلاب  ورود  نیز گفت: 
کنار هتل هرمز یکی از مشکلات است که در این راستا 
پرونده ای برای پیمانکار قبلی که باید این آب را تصفیه 

می کرد، تشکیل و با آن ها برخورد کردیم.

ماجرای  سقوط بانوی ۴۴ساله
  از بالابر مبل فروشی

مادری از طبقه بالای فروشگاه مبل واقع در قشم 
سقوط کرد. این زن ۴۴ ساله اهل روستای کووه 
ای  که قصد خرید تخت خواب برای دخترش 
را داشت از چاله بالابر  بدون محافظ  به پایین 
جان  همسرش  آغوش  در  بعد  دقایقی  و  افتاد 
سپرد. فروشگاه مبل در روستای کوشه و کاروان 
پس ازاین حادثه دلخراش  پلمپ شد.امید مهدوی 
مجد دادستان عمومی و انقلاب جزیره قشم در 
این خصوص گفت: بعدازظهر جمعه گذشته ۲۸ 
مهرماه سال جاری ،متوفی به همراه همسر و ۳ 
فرزندش پس از مراجعه به مغازه  مبل فروشی 
طبقه  تخت های  دیدن  و  کوشه  روستای  در 
همکف،  به طبقه بالا رفت تا نگاهی به تخت 
ها آنجا بیندازند. وی ادامه داد: دقایقی بعد این 
به  و  کرد  سقوط  بالابر  چاله  از  میان سال  زن 
دلیل ضربه مغزی ناشی از سقوط از ارتفاع قبل 
از رسیدن به بیمارستان پیامبر اعظم)ص( قشم 
اورژانس  اینکه  بابیان  مجد  باخت.مهدوی  جان 
حدود یک ساعتی بعد از حادثه به محل رسیده 
است گفت: خانواده متوفی هیچ گونه شکایتی از 
صاحب مغازه ندارند و دیه درخواست نکردند اما 
من به عنوان مدعی العموم بر اساس به ماده ۶۱۶ 
قانون مجازات اسلامی )تعزیرات و مجازات های 
بازدارنده ( با عاملان این حادثه برخورد خواهم 
کرد که بر اساس نوع  جرمشان در پرونده به 
یک تا ۳ سال حبس محکوم می شوند. وی با 
اشاره به اینکه بالابر برای تردد کارگران و انتقال 
وسایل به طبقات بالا بوده است یادآور شد: جرم 
غیرقابل گذشت است  و صرف نظر از عدم شکایت 
و یا گذشت شاکی ازلحاظ جنبه عمومی جهت 
پیشگیری از تکرار چنین حوادثی آن را پیگیری 
خواهم کردمهدوی مجد افزود: این فروشگاه مبل 

تا تکمیل پرونده،  پلمپ خواهد بود.

قاچاق سوخت در پوشش قیر 
در بندرعباس

فرمانده انتظامی شهرستان بندرعباس از کشف 
۲۰ هزار لیتر سوخت قاچاق از یکدستگاه کامیون 
این شهرستان خبر داد.سرهنگ علی یاری  در 
گفت:  بندرعباس  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
بازرسی  و  ایست  در  مستقر  انتظامی  ماموران 
شهید میرزایی حین کنترل خودرو های عبوری 
به  بندرعباس  به  آباد  حاجی  ورودی  لاین 
یکدستگاه کامیون مشکوک شده و دستور توقف 
دادند.او گفت: ماموران جهت بررسی خودرو را 
متوقف ودر بازرسی دقیق از داخل خودرو تعداد 
۸۰ بشکه سوخت قاچاق از نوع گازوئیل به مقدار 
۲۰ هزار لیتر در پوشش قیر کشف و در این رابطه 
یک متهم دستگیر و با تشکیل پرونده به دستگاه 
ارزش  انتظامی  معرفی شد.این مسئول  قضایی 
سوخت های قاچاق کشف شده در این عملیات 
را برابر اعلام نظر کارشناسان اقتصادی ۷ میلیارد 
شهرستان  انتظامی  کرد.فرمانده  عنوان  ریال 
بندرعباس با بیان اینکه قاچاق از عوامل ناامنی 
و  کالا  قاچاق  با  مقابله  گفت:  است،  اقتصادی 
سوخت و مبارزه با قاچاقچیان با جدیت و بصورت 
شبانه روز در دستور کار بوده و با عاملان قاچاق با 

اقتدار و برابر قانون برخورد می گردد.

جـنـایـات  رژیـم غـاصـب اسـرائیـل در 75سـال اخـیـر : خبر

از طـنـطـوره تـا بـیـمـارسـتـان الـمـعـمـدانـی
مرضیه غلام حسینی : مرور تاریخ ۷5 ساله نشان می 
دهد اشغالگران صهیونیست ده ها مورد شبیه به این قتل 
عام در کارنامه دارند . سال ۱۹۴۸ زمانی که از سرتاسر 
دنیا به سوی کشور فلسطین سرازیر شدند و در میان 
مردم مناطقی که از خانه هایشان بیرونشان می کردند، 
طنطوره جز اولین مناطقی بود که باید از فلسطینیان 
پاکسازی می شد از طنطوره فقط  یک گورستان دسته 
جمعی ۲5۰ نفره باقی مانده است در همان سال آنها به 
دیریاسین هجوم بردند و طبق آمار ۲۰۰ فلسطینی در 
همان ساعات ابتدایی در روستایشان قتل عام شدند. 
به دوایمه رسید روستایی در حومه  نوبت  از آن  پس 
غربی الخلیل ، این بار کشتار ۴۰۰ فلسطینی که گفته 
. سال  بودند  و کودک  آنها زن  از  نفر  می شود ۱۷۰ 
۱۹۸۲ اما خبری از یک کشتار دیگر منتشر شد قتل 
عام نزدیک به شش هزار فلسطینی و لبنانی در اردوگاه 
)صبرا و شتیلا( جنایتی که ۳ روز به طول انجامید و با 
وجود محکومیت جهانی آن هنوز پس از گذشت چهار 

دهه عاملانش در هیچ دادگاهی محاکمه نشدند. 
پنج سال از آن جنایت گذشت و انقلاب سنگ شروع 
بر  را  اول  انتفاضه  با سلاح سنگ  شد مردم فلسطین 
علیه دشمن صهیونیستی آغاز کردند اما صهیونیستها 
از  نفر  از سلاح های گرم نزدیک به ۳ هزار  انواعی  با 
آنها را به شهادت رساندند . در سالهای بعد و در میان 
این کشتارها سازمان ملل در برخی از مناطق لبنانی 

و فلسطینی حاضر شده بود و با ایجاد دفاتری آن 
در  قانا  داد  می  قرار  تحت حمایت خود  را  مناطق 
جنوب لبنان هم یکی از همان روستاها بود که ۱۸ 
آوریل سال ۱۹۹۶ رژیم صهیونستی با حمله به مقر 
سازمان ملل در همان دقایق اولیه ۱۱۰ فلسطینی و 
لبنانی را به شهادت رساند. پس از این جنایت عفو 
بین الملل اعلام کرد ارتش اسرائیل عمدا به محوطه 
سازمان ملل حمله کرده و سازمان ملل متحد اعلام 
کرد ااسرائیل باید تنها یک و هفت دهم میلیون دلار 
به عنوان هزینه تعمیرات دفاتر آنها پرداخت کند . 

تاکنون عاملان آن جنایت در هیچ دادگاهی محکوم 
انقلابی  انتفاضه دوم  با آغاز  . سال ۲۰۰۰ هم  نشدند 
که در میان نزدیک به ۴5۰۰ شهید داشت که در میان 
آن ها  نام محمد الدوره کودک ۱۲ ساله جهانی شد. 
نوبت اما به شنبه سیاه رسید۲۷ دسامبر سال ۲۰۰۸ 
که جنگ اول غزه نام گرفت طبق اطلاعات در همان 
ساعات اولیه ۱۰۰ تن موشک و بمب بر سر مردم غزه 
ریخته شد در شنبه سیاه ۱۳۱۴ نفر شهید شدند که 
۴۱۲ شهید کودک بودند در جنگی که اعلام کردند  
اسرائیل از خمپاره های ممنوعه فسفری در محدوده 
و  القدس  های  بیمارستان  و  جبلیه  آوارگان  اردوگاه 
الوفا استفاده کرده  برخی از کشورهای عربی هم به 
مبنی  کردند  اتمی شکایت  انرژی  المللی  بین  آژانس 
بر اینکه  اسرائیل در حمله به غزه گلوله های حاوی 

اورانیوم ضعیف شده استفاده کرده . جنگ دوم غزه در 
سال ۲۰۱۴ از راه رسید که گفته می شود صهیونیستها 
۶۶۶۴ بار از زمین، دریا و هوا مردم غزه و خانه هایشان 
را هدف قرار دادند و طی آن بیش از دو هزار غیرنظامی 
قتل عام شدند . ۷ سال بعد در سال ۲۰۲۱ بمب های 
رژیم صهیونستی دوباره بر سر مردم غزه فرود آمدند 
حدود ۹5۰ حمله هوایی صهیونیست ها که سازمان 
 ۱۹ جمله  از  ساختمان   ۹۴ بود  زده  تخمین  ملل 
بمباران ویران شده است حمله ای  مرکز پزشکی در 
که در همان ساعات اولیه ۱۰۹ فلسطینی به شهادت 
پایانی ۲5 مهرماه سال  بار در ساعات  این  و  رسیدند 
۱۴۰۲ قتل عام صدها انسان بیگناه توسط اسرائیل در 
بیمارستان المعمدانی غزه هنگام حمله حدود 5 هزار 
نفر در این بیمارستان حضور داشته اند و به باور این افراد، 

بیمارستان مکانی امن بوده است.
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صدور سند بیش از ٨0 هزار هکتار از اراضی جزیره قشم 

عبدالعلی پور اشرف : مجتبی قهرمانی، رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان در نشست هم اندیشی عدالت اجتماعی با اصحاب رسانه 
گفت: بر اساس ماده یک قانون چگونگی اداره مناطق آزاد، مصوب 
سال ۷۲، به تشریح هشت هدف از تاسیس مناطق آزاد پرداخته 
است.وی ادامه داد: ممکن است در عمل با اهداف عنوان شده در 
مناطق  مدیریت  تعارض  باشیم،  داشته  زیادی  فاصله  قانون  این 
آزاد با مدیریت شهری یکی از چالش های مهمی است که با آن 
مواجه هستیم. قهرمانی گفت: بر اساس قوانین اسناد مناطق آزاد 
باید در اختیار آن ها باشد تا بتوانند مالکیت خود را اثبات کنند. 
سند مالکیت ۷۰ هزار هکتار  اراضی منطقه آزاد قشم در قالب 
۲۹ سند تحویل داده شد و ۶ فقره سند به میزان ۱۰ هزار و ۲۰۰ 
هکتار از اراضی قشم باقی مانده بود، با پیگیری سازمان ثبت اسناد 
استان صادر شده و به مدیر عامل منطقه آزاد قشم تحویل می شود. 
قهرمانی در پاسخ به سوال در رابطه با اسناد رفسنجان در قشم 
خاطرنشان کرد: حدود 5۰ سال گذشته، قشم فاقد سازمان ثبت 
بود و در یک دفترخانه در رفسنجان اقدام به ثبت اراضی قشم کرده 
و اسنادی صادر کرده است، امروز ۷ هزار و ۱۴۲ سند در این رابطه 
وجود دارد. چالش اصلی این امر این است که حدود این اراضی 
مشخص نیست و بیش از دو برابر کل جزیره بدین شکل صادر 
شده است!رئیس کل دادگستری استان هرمزگان گفت: مسئله ای 
که در اسناد رفسنجان وجود داشت  ،این بود که  زمین های دولتی 

مشمول ادعاها می شد. 
ثمر  به  قضاییه  قوه  جدیت  با  قشم  مالکیت  اسناد  صدور 

نشست 
عادل پیغامی، مدیر عامل منطقه آزاد قشم، گفت: اقداماتی صورت 
گرفته است تا بتوانیم بعد از 5۱ سال این اسناد را به نتیجه برسانیم 
. به صورت آزمایشی در روستای کانی دارای ۲۱ سند رفسنجان 
فراخوان خود  اعلام شد، ۱۶ سند در  فراخوانی که  بود که طی 
عرضه شد، پس از بررسی های انجام شده، ۱۱ سند به نفع مردم 
صادر شد، 5 سند محل بحث بود که در حال بررسی است. مدیر 
عامل منطقه آزاد قشم در ادامه این هم اندیشی، گفت: با ورود و 
پیگیری دادگستری استان هرمزگان اسناد مالکیت جزیره قشم به 
سرانجام رسید، با مشخص شدن مالکین، توسعه آغاز می شود. یکی 
از مهمترین عوامل فقدان توسعه عدم تعیین تکلیف مالکیت زمین 
بود. خوشبختانه امروز چالش اسناد مالکیت جزیره برطرف شده 
است. مدیر عامل منطقه آزاد قشم بیان  کرد: تثبیت اسناد منطقه 
و نیز تعیین تکلیف اسناد موسوم به اسناد رفسنجان همواره مورد 
تاکید قوه قضاییه بوده است.وی افزود: خوشبختانه صدور اسناد 
مالکیت جزیره قشم با جدیت و پیگیری قوه قضاییه به ثمر نشست 
و تثبیت اسناد رفسنجان را نیز در دست اقدام است. بدون تثبیت 
اراضی امکان جذب سرمایه گذار وجود ندارد.پیغامی با تاکید بر اینکه 
منطقه آزاد باید با مقررات زدایی به مکانی برای رشد تبدیل شود، 
گفت: قانون تشکیل مناطق آزاد یکی از مترقی ترین قوانین کشور 
است. یکی از قوانین منطقه آزاد این است که هر وزارتخانه یک اداره 
در منطقه قشم داشته باشد.وی افزود: در ماده ۶5 آیین نامه مذکور 
به این نکته اشاره شده که دستگاه های دولتی مکلف به واگذاری 
اختیارات خود به مناطق هستند که در صورت اجرا نشدن این 

قانون مردم ضرر می کنند.
شرایط حضور روس ها در توسعه قشم درحال بررسی است

عادل پیغامی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و کاظم جلالی 
سفیر جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه در یک جلسه 
ویدئو کنفرانسی راهکارهای ارتقای مراوادت اقتصادی، حمل و نقل، 
بندری، بانکی، عمرانی و گردشگری را بررسی کردند. عادل پیغامی 
در این جلسه با تاکید بر لزوم فعال ساختن دیپلماسی اقتصادی 
های  ظرفیت  از  قشم  جزیره  داشت:  بیان  قشم،  آزاد  منطقه  در 

فراوانی برای دستیابی به توسعه برخوردار است و افزایش مراودات 
بین المللی به منظور دستیابی به این هدف در دستور کار قرار 
دارد.وی ادامه داد: از همین روی مذاکرات خوبی با کشور روسیه 
انجام شده و شرایط حضور روس ها در توسعه طرح های بندری، 
عمرانی و شیلاتی، افزایش تبادلات در حوزه گردشگری، برقراری 
خطوط هوایی بین قشم و روسیه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم 
در دست بررسی است.پیغامی در این جلسه ضمن تشریح طرح 
جامع ارتباطی خلیج فارس و معرفی ظرفیت های حمل و نقل و 
پشتیبانی )لجستیک( منطقه آزاد قشم، اضافه کرد: آمادگی لازم 
توسعه طرح  و  در ساخت  روسی  های  با شرکت  برای همکاری 
های یادشده وجود دارد.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم اظهار 
داشت: همچنین آمادگی لازم برای همکاری با بانک های روسیه 
و راه اندازی فروشگاه های زنجیره ای در منطقه آزاد وجود دارد 
که مستلزم مساعدت سفیر ایران در روسیه است.به گفته پیغامی 
امکان سنجی برقراری خطوط پروازی بین مسکو - تهران - قشم و 
سوچی - تهران - قشم از دیگر مواردی که مورد استقبال روس ها 
قرار دارد و نیازمند مساعدت سفیر برای انجام پیگیری های لازم 
است.وی همچنین با اشاره به سفر هیاتی از استان کراسنودار روسیه 
به جزیره قشم، افزود: مذاکرات اولیه برای انعقاد تفاهم نامه های 
همکاری و برقراری ارتباط خواهرخواندگی بین قشم و شهر سوچی 
انجام شده است.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم خاطرنشان 
ساخت: سفارت ایران در کشور روسیه می تواند نقش موثری در 
در زمینه معرفی جزیره زیبای قشم به شرکت های روسی و تبلیغ 
توانمندی های این جزیره در روسیه و ارائه راهکارهای تبلیغاتی 
ایفا کند.کاظم جلالی سفیر جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون 
روسیه نیز ضمن ابراز خرسندی از اقدامات انجام شده در حوزه 
منظور  به  سفارت  این  آمادگی  از  قشم  در  اقتصادی  دیپلماسی 
تسهیل ارتباطات قشم و روسیه خبر داد.وی ادامه داد: توجه به 
شرایط راهبردی قشم، این جزیره مکان خوبی برای افزایش سطوح 
ارتباطی با کشور روسیه به حساب می آید و از ارایه همکاری های 
لازم دریغ نخواهیم کرد.جلالی ضمن ارایه راهکار و پیشنهادهای 
مطلوب به منظور افزایش مراودات پیشنهاد داد تا منطقه آزاد قشم 
میزبان کمیسیون مشترک اقتصادی روسیه و ایران شود که این 

موضوع مورد استقبال مسوولان سازمان قرار گرفت.
پیگیری  حال  در  نفتی  تخصصی  گمرک  استقرار  فرآیند 

است 
با پیشنهاد عضو هیئت مدیره و معاون اقتصادی و سرمایه گذاری 
نشست  در  ایران  گمرک  کل  رییس  تایید  و  قشم  آزاد  منطقه 
مشترک با دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، اجازه 
ترخیص صادرات انواع فرآورده های نفتی به گمرک قشم از اسکله 
های تخصصی نفتی منطقه آزاد قشم صادر می شود. محمد منصور 
سازمان  گذاری  سرمایه  و  اقتصادی  معاون  اردبیلی،  زاده  عظیم 
نفتی و  به توسعه صنایع  با توجه  بیان کرد:   آزاد قشم،  منطقه 
فرآورده های آن در قشم، موضوع ایجاد گمرک تخصصی نفتی یک 
مطالبه جدی از سوی منطقه آزاد قشم بوده که در جلسه با رییس 

کل گمرک مطرح گردید.
وی ادامه داد: پیشنهاد ایجاد و استقرار گمرک تخصصی نفتی مورد 
تایید رضوانی فر، رییس کل گمرک جمهوری اسلامی ایران قرار 
گرفت و در ادامه مقرر شد معاونین ایشان، فرآیند اجرایی آن را 
پیگیری و ابلاغ کنند.عضو هیئت مدیره سازمان منطقه آزاد قشم 
اضافه کرد: رییس کل گمرک جمهوری اسلامی همچنین ضمن 
قبول دعوت برای بازدید حضوری از قشم، دستور استقرار کامل 
زاده  داد.عظیم  را  کاوه  بندر  در  ایران  اسلامی  جمهوری  گمرک 
اردبیلی خاطرنشان کرد: همچنین در این جلسه مقرر شد تا موضوع 
شبانه روزی شدن گمرک در دو بندر لافت و پهل مورد بررسی قرار 

گیرد.براساس این گزارش، این نشست مشترک با حضور مدیران 
عامل مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با حضور مشاور رئیس جمهور 
و رئیس دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، دکتر 
عبدالملکی با دکتر رضوانی فر رییس کل گمرک جمهوری اسلامی 
ایران و معاونین ایشان، امروز دوشنبه بیست و چهارم مهر ماه در 

تهران برگزار شد.
کمک اتصال قشم به سامانه EPL برای تسهیل و توسعه 

تجارت جزیره 
محمد منصور عظیم زاده اردبیلی در جلسه ای با بازرگانان و تجار 
جزیره قشم، اظهار داشت: با برنامه ریزی صورت گرفته و حسب 
تکالیف قانونی، راه اندازی این سامانه جهت استفاده فعالان عرصه 
تجارت قشم باید در کوتاه ترین زمان ممکن اجرایی شود.وی ادامه 
داد: نگرانی هایی از سوی جامعه بازرگانان و تجار جزیره قشم وجود 
داشته که با برنامه ریزی صورت گرفته و همراهی گمرک منطقه 
آزاد قشم و سایر مدیریت های مرتبط با این حوزه و با اجرای قوانین 
و تکالیف ابلاغ شده، برپایه تسهیل گری تجارت در دستور کار قرار 
گرفته است.معاون اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد 
قشم تصریح کرد: زیرساخت های مورد نیاز و آموزش های لازم 
جهت استفاده از سامانه EPL برای بازرگانان و فعالان اقتصادی 
قشم آغاز شده و در آینده نیز تداوم خواهد داشت.به گفته عظیم 
زاده اردبیلی؛ فرآیندهای اداری و اجرایی مرتبط با سازمان منطقه 
آزاد قشم در کوتاه ترین زمان ممکن باید انجام شود و سایر دستگاه 
ها نیز باید در مسیر تعامل و تسهیل امور مربوط به بازرگانان و 
تجارت جزیره قشم اقدام کنند.وی با بیان اینکه زیرساخت های 
فناوری اطلاعات سامانه EPL با کمک به تسهیل گری، موجب 
شفافیت و تسریع ترخیص کالا می شود، افزود: پیش بینی های 
لازم جهت رفع مشکلات احتمالی و پشتیبانی این سامانه صورت 
گرفته و با استفاده بازرگانان و فعالان اقتصادی منطقه آزاد قشم از 
سامانه پنجره واحد تجارت فرامرزی کشور ضمن ایجاد شفافیت، 
کالا  ترخیص  و  واردات  به  مربوط  امور  تسریع  و  تسهیل  شاهد 

خواهیم بود.
غذا زبان مشترک تمام ملّت هاست

جشنواره غذا به مناسبت بزرگداشت روز جهانی غذا، دوشنبه شب 
دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیریت  همت  به 
با شعار »غذا  قلعه شهر قشم  بازار  آزاد در موزه  سازمان منطقه 
زبان مشترک تمام ملّت هاست« برگزار شد. این جشنواره با هدف 
توسعه، ترویج و نهادینه کردن فرهنگ استفاده از غذاهای محلی 
سالم در بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج فارس برگزار شد.در این 
جشنواره غذاها و خوراکی هایی از جمله دوپیازه میگو، قلیه میگو، 
ته انداز میگو، پلو میگو، میگو پفُکی، کتلت میگو، میگو آب پز، میگو 

برشته، حواری میگو )استامبلی(، مُفَلکَ، قلیه ماهی، هوادازَردی، 
کباب ماهی، ماهی کباب خُشکه، ماهی کباب ترَه، ماهی شکم پرُ، 
ماهی برشته، ماهی هوسُباری)کباب با تمر(، کتلت ماهی، پودنی، 
حَواری ماهی )پلو ماهی(، کُلُمبا، مُطَبّقُ، مُراگیه، کَچُمبَر، برنج دیشُو 
)شیره( که مردم سرزمین آب و آفتاب در پخت آن مهارت دارند 
در معرض نمایش قرار گرفته است و بازدید کنندگان می توانند با 
انواع غذاهای محلی آشنا شوند.بریانی، هارد و هو )آرد و آب(، جُلاب 
)کاچی(، چینگال، رنگینه، مَحموسه، بنُ توُ، عَسیَده، تنَ مَنجَلی، 
خَبیسه، تنَ تنَی، حلوای پندال)سیب زمینی شیرین(، رولت خرما، 
سمبوسه، نان تمُوشی، نان ریخته، نان تخم مرغی، نان سَتَپوری، 
پیشو با شیر، ارََروت)کستر پودر(، پیشو، ننُ گُروس، خَمفروش، حلوا 
تخم مرغ، دسر مخلوط، دسر میوه و نخود باقلا از دیگر غذاهای به 
نمایش در آمده در این جشنواره غذا بود. شانزدهم اکتبر برابر با ۲۴ 
مهر ماه با هدف دستیابی به جهانی بدون گرسنه تا سال ۲۰۳۰ 
میلادی، روز جهانی غذا نام گرفته است.سازمان غذا و کشاورزی 
ملل متحد )فائو( امروز و هم زمان با روز جهانی غذا، آب را محور 
نام گذاری این روز قرار داد و شعار آن را »آب غذاست، آب زندگی 

است، هیچکس را محروم نکنید« اعلام کرد.
  صدور بیش از ۱500مجوز سرمایه گذاری در منطقه آزاد 

قشم 
مدیر جذب سرمایه گذاری و بازاریابی سازمان منطقه آزاد قشم از 
صدور و تمدید یکهزار و 5۳۱ فقره مجوز فعالیت اقتصادی در ۶ 
ماهه نخست سال جاری در این منطقه خبر داد.سید مسعود آل 
عبایی اظهار کرد: از ابتدای سال جاری تعداد ۴۳۷ مجوز سرمایه 
پیمانکاری  و  خدماتی  بازرگانی،  صنعتی،  های  حوزه  در  گذاری 
آزاد قشم صادر شده  اقتصادی متقاضی در منطقه  فعالان  برای 
است.وی ادامه داد: از این تعداد مجوزهای صادر شده، ۷۹ مورد 
مربوط به بخش صنعتی، ۱۹۶ مورد مرتبط به بخش خدماتی و 
پیمانکاری و ۱۶۲ فقره مربوط به حوزه تجارت و بازرگانی است.
مدیر جذب سرمایه گذاری و بازاریابی سازمان منطقه آزاد قشم با 
بیان اینکه در این مدت یکهزار و ۹۴ فقره مجوز نیز در حوزه های 
مختلف اقتصادی در منطقه آزاد قشم تمدید شده است، افزود: از 
این تعداد ۱5۸ فقره مجوز در حوزه صنعت، ۴۶۰ مجوز مرتبط با 
بخش خدماتی و گردشگری و ۴۷۶ فقره مجوز در حوزه تجارت 
برای فعالان اقتصادی است.آل عبایی توضیح داد: تعداد مجوزهای 
سرمایه گذاری صادر و تمدید شده از ابتدای سال جاری نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته به ترتیب بیش از ۳5 و ۲۲ درصد رشد 
دارد.وی اضافه کرد: فعالان اقتصادی برای برخورداری از معافیت 
های مالیاتی مرتبط با فعالیت در منطقه آزاد قشم باید در زمان 

مقرر برای تمدید مجوز خود اقدام کنند.
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دبیرخانه کانون فرهنگی مساجد یا مهمانسرا ؟

ادامه از صفحه یک...
درحالیکه کانون فرهنگی مساجد مطابق ماده یک اساسنامه مصوب 
سال ۱۳۹۷شورای عالی انقلاب فرهنگی " تشکیلاتی غیردولتی و 
غیرانتفاعی، زیر نظر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی می باشد که از 

استقلال مالی، اداری و استخدامی برخوردار است . " 
در آیین آغاز عملیات اجرایی ساختمان کانون مساجد 

استان چه گذشت ؟ 
۲۳فروردین ۱۳۹۱ با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ، دبیر 
ستاد عالی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور ، مدیرکل 
امور  در  استاندار  نماینده   ، هرمزگان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
روحانیت و جمعی از روحانیون و مردم ،عملیات اجرایی  دبیرخانه 

کانون های فرهنگی هنری هرمزگان آغاز شد .
وزیر وقت فرهنگ و ارشاد اسلامی که معاون پارلمانی رئیس جمهور 
است در آن مراسم گفت : این مکان دبیرخانه می تواند به مکانی 
مناسب جهت تجمع و حضور تمام اعضای کانون های مساجد و 

علاقمندان به فعالیت های دینی در سراسر استان تبدیل شود و 
متولیان این امر وظیفه خطیری در جهت برنامه ریزی و ساماندهی 

این حوزه بر عهده دارند .
علاوه بر کمک ها و حمایت های استانی این وزارت خانه نیز تمام 
سعی و تلاش خود را خواهد نمود تا این پروژه عظیم تا پایان دوره 

دولت دهم به نتیجه و بهره برداری برسد .
حجت الاسلام والمسلمین لبخندان نماینده ویژه استاندار وقت در 
امور روحانیت هم در این مراسم اظهار داشت : میلیون تومان اعتبار 
در مرحله اول در پایان سال ۹۰ از طرف استاندار جهت ساخت این 
پروژه تخصیص داده شده است و در سال ۹۱ نیز این کمک ها ادامه 
خواهد داشت .  احمد پهلوانی مسئول  وقت دبیرخانه کانون های 
فرهنگی هنری هرمزگان به اعلام مختصات و ابعاد پروژه پرداخت 
و گفت : دبیرخانه در زمینی به وسعت ۹۰۰ متر مربع در سه طبقه 
احداث می شود که دارای مسجد ، ساختمان اداری ، کارگاه های 

آموزشی ، سالن کنفرانس و ... می باشد .

 بر آورد اولیه هزینه های ساخت پروژه یک میلیارد تومان است . 
صالح دریانورد، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی وقت هم در 
همان  گفت که با توجه به اینکه دبیرخانه کانون های فرهنگی 
هنری مساجد هرمزگان ردیف بودجه ای ندارد، لذا اعتبار ساخت 
اداره کل  این پروژه در قالب مجتمع فرهنگی هنری به حساب 

فرهنگ و ارشاد اسلامی واریز خواهد شد.
مجری پروژه دبیرخانه کانون مساجد استان هرمزگان هم اداره کل 

راه و شهرسازی هرمزگان بوده است .
این احتمال می رود چون بخشی از اعتبارات احداث ساختمان 
دبیرخانه ،  به حساب اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان 
واریز شده ،  این امر بر مدیرکل مشتبه شده است که مدعی مالکیت 

است و بدون طی روال قانونی اقدام به دیوار کشی کرده است .
فرهنگی  مجتمع  تا  استان  مساجد  کانون  دبیرخانه  از   

الزهرا 
استان عملیات  با عنوان دبیرخانه کانون مساجد  ساختمانی که 
اجرایی اش آغاز شده بود در دو مرتبه افتتاح بنام مجتمع فرهنگی 
الزهرا بهره برداری گردید .  البته هنوز این مجموعه نواقصی از جمله 
نداشتن انشعاب آب و عدم انشعاب برق به نام مجموعه دارد که باید 
مرتفع گردد .  مصاحبه ای از علیرضا درویش نژآد مدیرکل وقت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان در مرداد ۱۳۹۴منتشر شد که 
به تشریح وضعیت پروژه مذکور پرداخت و گفت : فاز نخست پروژه 
احداث ساختمان دبیرخانه کانون های فرهنگی، هنری مساجد در 
بندرعباس پیشرفت ۴۰ درصدی دارد ، این ساختمان در سه طبقه 
به متراژ یک هزار و 5۷5 متر مربع در دو فاز احداث می شود که 
عملیات اجرایی فاز نخست به متراژ یک هزار و 5۰ متر مربع از 
ابتدای سال جاری آغاز و هم اینک ۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 
های  کانون  اداری  فضای  مسجد،  شامل  مرکز  این  نخست  فاز 
فرهنگی هنری مساجد، سالن کنفرانس، کلاس های آموزشی، انبار 
کتاب، کتابخانه تخصصی، کافی نت، مرکز رسانه های دیجیتال و 

سرویس های بهداشتی است که به صورت سازه بتنی هزینه های 
آن از اعتبارات استان تأمین شده است. با توجه به حجم گسترده 
مراجعان فعالان کانون ها و فضای محدود دبیرخانه، ایجاد فضای 

مستقل و درخور شأن ضروری بود.
"اما آنچه از فحوای سخنان دریانورد رئیس وقت سازمان مدیریت 
استان هرمزگان بر می اید دبیرخانه کانونهای مساجد هرمزگان 
ردیف اعتباری نداشته است لذا برای اختصاص اعتبار احتمالا باید 

طرح با عنوان مجتمع فرهنگی و هنری تعریف می شد . 
طبیعتا این ساختمان متعلق به دبیرخانه کانونهای مساجد استان 
هرمزگان است که باید در خصوص هرنوع تغییر کاربری مطابق 

قوانین و مقررات موضوعه عمل شود .

۱0۶3کانون دبیرخانه نمی خواهد ؟ 
بر فرض محال ساختمان دبیرخانه کانونهای مساجد استان  در 
ادعا شده است  آنگونه که  باشد و  ید اختیار جناب مدیرکل 
در باره نوع کاربری ساختمان تصمیم بگیرد آیا ۱۰۶۳کانون 
فرهنگی مسحد در هرمزگان نیازمند یک مجموعه تحت عنوان 

دبیرخانه نیست ؟
 آیا بیش از ۲۰هزار جوان و نوجوان هرمزگانی عضو این کانونها 
نباید ساختمان مرکزی برای برگزاری دوره ها ، نشست ها ، 
برنامه های فرهنگی و دینی داشته باشند ؟ آیا در هرمزگان 
به عنوان استان مرزی بجای اینکه تمرکز بر تقویت فعالیتهای 

فرهنگی و دینی بشود ،مهمانسرا واجب تر است ؟
 تا همینجای کار هم دبیرخانه کانونهای مساجد هرمزگان با 
مشکلات عدیده از کمبود اعتبار ، کمبود نیروی انسانی ، کمبود 

تجهیزات رنج می برد .  
روی سخن با شورای هماهنگی کانون های فرهنگی و هنری 

مساجد استان است  .  
نماینده ولی فقیه )رئیس(استاندار )نایب رئیس(رئیس سازمان 
،مدیر  بسیج  استان،فرمانده  مرکز  ،شهردار  اسلامی  تبلیغات 
کل اوقاف و امور خیریه ،دبیر ستاد و نماینده مرکز مدیریت 
حوزه های علمیه استان هرمزگان است که به عنوان شورای 
هماهنگی دبیرخانه کانونهای مساجد هرمزگان منصوب شده 

اند .
آیا از اتفاقات حادث شده و تصمیم دبیر شورا اطلاع دارید ؟ آیا 
شورا دستور کاری مبنی بر تغییر کاربری ساختمان دبیرخانه 
به  از آن  تبدیل بخشی  استان هرمزگان و  کانونهای مساجد 
مهمانسرا یامنزل شخصی را مصوب کرده است ؟ آیا تحقق 
اهدافی چون احیای نقش واقعی فرهنگی، آموزشی، هنری و 
تبلیغی مساجد-تربیت و رشد نیروهای متعهد، انقلابی و کارآمد 
در حوزه فرهنگ و هنر-توسعه فرهنگ اصیل اسلامی در شهرها 
و روستاهای کشور و مقابله با تهاجم فرهنگی دشمنان که در 
اساسنامه مصوب شورای عالی انقلاب فرهنگی آمده مهمتر است 
یا مهمانسرا؟ فلسفه ایجاد کانونهای مساجد و برآیند عملکرد 
آنها باید در تربیت دینی جوانان و نوجوانان اثر گذار باشد اما 

فلسفه ایجاد مهمانسرا چیست ؟ 

پیشنهاد مهم 
با عنایت به اهمیت کارکرد دبیرخانه کانونهای مساجد به نظر 
می رسد شورای هماهنگی کانونهای مساجد ،مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی هرمزگان را به رعایت موارد زیر توصیه نمایند 
و بر عدم تغییر کاربری بخشی از ساختمان دبیرخانه تأکید 
کنند . از آنجایی که آیین نامه مربوط به شرایط و طرز استفاده 
از خانه های سازمانی مصوبه ۱۳۶۳هیئت وزیران در بند الف 
ماده ۲صراحت دارد )استفاده از خانه های سازمانی منحصراً با 
کارکنان انتقالی یا مأمور خدمت می باشد و کارکنان محلی و یا 
افرادی که برای همان محل استخدام می شوند حق استفاده از 
خانه های مذکور را ندارند.( منازل سازمانی کارکنان این اداره 
کل  که بیش از دو دهه در این خانه ها سکونت دارند را ملزم 
به تخلیه نموده و یک یا چند واحد را به مهمانسرا اختصاص 
دهند. مطابق ماده ۳همین آیین نامه : حداکثر مدت استفاده از 
خانه های سازمانی پنج سال است و پس از پایان مدت مذکور 
ظرف ۳ ماه از تاریخ ابلاغ سازمان متبوع، استفاده کننده ملزم 
به تخلیه می باشد در موارد خاصی که به تشخیص رئیسسازمان 
استفاده کننده در محل و تائید استاندار و موافقت وزیر سازمان 
استفاده کنندهتمدید مهلت استفاده از خانه سازمانی ضروری 
باشد مهلت مذکور فقط برای یک بار به مدت ۳ سال قابل 
تمدید است.با این اوصاف هستند کارکنانی که از یک دهه تا 
بیش از دو دهه در منازل سازمانی سکونت دارند که صدالبته 
مرتکب تخلف شده و باید مطابق ماده  ۱۴همین آیین نامه 
برخورد شود  . اما علی ای حال این اماکن برای مهمانسرا 
یا کاربری های رفاهی مناسب تر هستند . بی تردید احجاف 
و ظلم بزرگی است که پس از سه دهه از عمر بابرکت کانون 
های فرهنگی هنری مساجد، کانون های هرمزگان به تازگی 
صاحب  فضایی مستقل برای فعالیت و جریان سازی در جنگ 
نرم با دشمنان قسم خورده شده اندعرصه برآنها تنگ شود. ای 
کاش جناب مدیرکل سری به استانهای اصفهان ، قم ، مرکزی، 
آذربایجان غربی و ..و.. می زدند تا دریابند دبیرخانه کانونهای 
و  و فضای ساختمانی  لحاظ ساختمان  به  آنها چه  مساجد 
اداری، چه تجهیزات و امکانات و چه از نظر عملکرد و اقدامات 

چگونه عمل کرده اند .
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انتقال آب از رودخانه کندر:

فاجعه زیست محیطی در راه است غلامعباس شمس الدینی ،روزنامه نگار 

 بهمن ۱۴۰۱بود که شورای اداری جنوب کرمان با حضور وزیر 
نیرو برگزار شد و در این جلسه وزیر نیرو از تصویب اعتبارات به 
منظور تأمین آب و برق شهرهای جنوبی کرمان خبر داد یکی 
از مصوبات این نشست تامین آب شرب تمام روستاهای جنوب 
کرمان تا پایان سال ۱۴۰۳ با مجموع اعتبار یک هزار میلیارد 
تومان، تامین اعتبار طرح آبرسانی از رودخانه کندر به نودژ به 
مبلغ ۱۳۲ میلیارد تومان از محل 5۰ درصد منابع ملی و 5۰ 
درصد استانی بود . این طرح البته از سال ۱۳۹5به وزارت نیرو 
پیشنهاد شده بود بهمن ماه ۱۳۹5بود که علی رشیدی مدیرعامل 
وقت  آب و فاضلاب روستایی کرمان آن را پروژه ای بزرگ معرفی 
کرد و احمد حمزه  نماینده مردم 5 شهرستان جنوبی استان 
کرمان  گفت: تامین آب منوجان ازرودخانه کندر به وزارت نیرو 
برای  نیرو  وزارت  به  پیشنهاد  ارائه  از  وی  است.  شده  پیشنهاد 
از رودخانه کندر خبرداد وخاطرنشان کرد:  تامین آب منوجان 
به آقای حاج رسولیها در وزارت نیرو نیز پیشنهاد کردیم از آب 
این رودخانه که به سد میناب می ریزد برای تامین آب شرب 
منوجان استفاده شود تا به منابع پایدار دسترسی داشته باشیم.

تیرماه امسال علیرضا عبدیان مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان 
در جلسه شورای اداری استان که با حضور وحیدی وزیر کشور 
با اشاره به وضعیت آب شرب استان  برگزار شد، طی سخنانی 
گفت: ۱۹ شهر استان دارای تنش آبی هستند. به منظور آبرسانی 
به شهرهای  آبرسانی  به شهر رمشک و ۳5 روستا و همچنین 
منوجان و نودژ از رودخانه کندر در جنوب که از پروژه های بزرگ 
آبرسانی هستند، نیاز به تأمین اعتبار داریم.مردادماه ۱۴۰۲منصور 
شکراللهی نماینده  کهنوج، منوجان، رودبار جنوب، قلعه گنج و 
فاریاب در مراسم تودیع معاون فرماندار منوجان از اجرای طرح 
نودژ و منوجان خبر داد  به  از رودخانه کندر  انتقال آب  بزرگ 
. ۲۳مهر۱۴۰۲خبری بر روی خروجی خبرگزاریهای داخلی قرار 
گرفت . عملیات اجرایی فاز نخست پروژه آبرسانی شهر نودژ و ۱۷ 
روستای منوجان با حضور معاون هماهنگی امور عمرانی، استاندار 
،نماینده مردم پنج گنج در مجلس شورای اسلامی ،مدیرعامل 
شرکت آبفا استان کرمان و جمعی از مسئولان محلی شهرستان 
منوجان آغاز شد.مدیر عامل آبفا استان کرمان گفت این طرح به 
طول ۶5 کیلومتر تا شهرستان و با اعتبارفاز اول ۳5۰ میلیار ریال 
کلنگ زنی وآغاز شده است وی افزود در مسیر این پروژه ۱۷روستا 
با جمعیتی  ۱۷5۰۰نفری روستای بخش آسمینون وجمعیت 
۷۰۰۰ نفری شهر نودژ تا یک سال آینده از آب رودخانه کندر 

بهرمند خواهدشد.
رودخانه کندر کجاست ؟

روستای کندر  ۲ رودخانه دائمي به نام رودخانه کندر و رودخانه 
دزدي در این سرزمین جریان دارد و محل تلاقی این دو رودخانه 
را دو رود می گویند  که در نهایت این دو رودخانه از زیر پل آبنماي 
رودان عبور کرده و سپس وارد سد میناب هرمزگان مي شوند. 
رودهای جغین و رودان شعبات اصلی رودخانه میناب هستند 
آبیاری  را  و دشت  جلگه  اراضی  و  گذشته  رودان  مرکز  از  که  
و بسترهای رسوبی و آبرفتی زیادی را ایجاد نموده که موجب 
گسترش کشاورزی منطقه گردیده است. در فرهنگ جغرافیایی 
رودهای کشور جلد چهارم آمده است :   تنها رود دائمی شهرستان 
رودان هرمزگان است که  از حوضه سریج - بندرعباس خلیج 
فارس و دریای عمان به طول ۴۰ کیلومتر از کوه سروستان در 
۸۴ کیلومتری شمال غرب کهنوج سرچشمه گرفته، در جهت 
شمال شرق به جنوب غرب در شهرستان رودان جریان دارد و به 
رود میناب میریزد. رود جغین رود دیگری است که در شهرستان 
رودان جریان دارد و به رود میناب میپیوندد. از شعبههای رودخانه 
رودان، کندر، بهَادُرَک، سَرکهَنان، شور، رهبران و زوئیه است ین 
دو رودخانه در نزدیکی روستای برنطین ، در ۲5 کیلومتری شمال 
به وجود  را  به هم می پیوندند و رودخانه میناب  شرقی میناب 
می آورند. به علت آب شیرین این رودخانه سد بزرگی نیز بر روی 
آن ساخته شده است. رودان با داشتن رودهای فراوان تامین کننده 

ی آب شهر بندرعباس-میناب و ... است.
دقیقا  کجایید؟  هرمزگان  دولتمردان  و  نماینده  آقایان 

کجایید؟!!! 
انتقال آب از رودخانه کندر که به یکی از بزرگترین پروژه های 
آبرسانی استان کرمان شهرت یافته است یک معنای واضح دارد . 
شرق و مرکز هرمزگان بی آب خواهد شد. سد استقلال دیگر منبع 
آب شرب و کشاورزی نخواهد بود، دشت هایی که در مسیر عبور 

این رودخانه قرار دارند به بیابان تبدیل می شود. اقایان نماینده، 
استاندار، مدیران دولتی آیا خبر دارید چه بلایی قرار است بر سر 
هرمزگان نازل شود؟ متاسفانه شرق هرمزگان از همسایه خود 
آسیب دیده است. از انتقال معادن فاریاب که حق مسلم هرمزگانی 
ها بود تا این اتفاق ناگوار که  به قیمت پایان زیست در بخش 
هایی هرمزگان تلقی می شود. آقایان مسئول آیا می دانید که 
انتقال آب از طریق لوله گذاری دست اندازی آشکار در طبیعت 
تلقی می گردد؟ وانتقال آب به منزله دخالت و ایجاد اختلال در 
این نظم طبیعی است؟ آیا می دانید بدترین و فجیع ترین نوع 
انتقال آب از طریق کانال ها و لوله های سرپوشیده است چراکه این 
لوله های سرپوشیده علاوه بر اینکه اجازه نفوذ هیچ آبی را در مسیر 
خود نمی دهند؟ آیا می دانید رودخانه ها به طور طبیعی در مسیر 
جریان خود هم مناطق اطراف خود را سیراب می کنند هم منابع 
آب سفره های زیرزمینی را تامین  می کنند. انتقال آب از رودخانه 
کندر چه دشت هایی را به بیابان تبدیل می کند؟ آیا می دانید 
با اجرای عملیات انتقال آب رودخانه کندر به بخش های جنوبی 

کرمان فاجعه زیست محیطی در راه خواهد بود؟ 
گذشتگان از ما بیشتر مراقب منابع طبیعی بودند 

حفر کاریز یاقنات پیشینه تاریخی در ایران دارد. ایرانیان در گذشته 
آب را از طریق قنات ها و در یک بستر طبیعی انتقال می دادند و 
آب در طول مسیر در نقاطی که لازم بود، نفوذ می کرد. این قنات ها 
و کانال های انتقال آب از خصوصیات خارق العاده ای برخوردار بودند 
اما متاسفانه این دانش بومی- سنتی که می توانست به عنوان 
الگوی مناسبی در حفظ و حراست از منابع طبیعی، آب، خاک 
و سفره های زیر زمینی باشد به طور کامل فراموش شده است . 
حتی قنات های موجود تخریب شد تا جایگزین آن لوله های قطور 
یا کانالهای بتنی شود که کمترین نتیجه اش فرسایش خاک و و از 

بین رفتن رطوبت خاک می باشد. 
ببینید بلای  طالبان بر  سیستان  

آب در طبیعت چرخه ای دارد که اگر آن را نادیده گرفته شود 
و حق آبه مناطق اطراف مسیر آب های روان را تامین نگردد، از 
بین رفتن پوشش های گیاهی منطقه را به دنبال دارد ، تغییرات 
اقلیم درمنطقه رخ می دهد والگوی بارندگی ها دچار تحول می 
شود. معنای روشن آن  خسارت های غیر قابل جبرانی است که با 
سوءتدبیر ایجاد شده است. نمونه واضح بستن آب به روی مردم را 
کشور همسایه یعنی افغانستان عملی کرد. همسایه شرقی کشور 
ترجیح می دهد یک میلیارد مترمکعب آب را از سد کمال خان راهی 
گودزره کند تا تبخیر شود، ولی حقابه ایران را نپردازد. میرشکار 
مدیرکل محیط زیست سیستان و بلوچستان در این باره می گوید:  
دو سد ارغنداب و کجکی در بالادست رودخانه هیرمند قرار دارند 
و در ادامه به بند کمال خان می رسند. بند کمال خان یک خروجی 
دارد که باید آب را به سمت غرب جاری کرده و پس از پر کردن 
تالاب های هامون در ایران، راهی گودزره درون خاک افغانستان 
شود. این مسیر تاریخی-طبیعی است، ولی متأسفانه افغانستان 
با دور زدن ایران و بدون درنظر گرفتن موضوعات زیست محیطی 
و حقابه تالاب، آب بند کمال خان را مستقیم به گودزره هدایت 
کرده است. گودزره ۳۰ سال آبگیری نشده است و هر آبی در 
آنجا به تلخاب تبدیل شده و از بین می رود. متأسفانه نبود ثبات 
سیاسی مناسب در افغانستان منجر به این تصمیمات شده است. 
بعد از بند کمال خان هم بندهای بزرگ و کوچک زیادی احداث 
شده و آب به زمین های کشاورزی در افغانستان هدایت شده است. 
حقابه  ایران از هیرمند، به دادخواست حقوقی ایران از آب رود 
هیرمند در منطقه سیستان اشاره دارد. این رود در گذشته در 
بوده است. جدایی هرات  ایران جاری  و  افغانستان  هر دو کشور 
از  یکی  به  را  حقابه  )میلادی(،  سال ۱۸5۷  در  ایران  خاک  از 
مسائل مهم سیاسی، اجتماعی و زیست محیطی دو کشور مبدل 
ساخته است.با وجود انعقاد قرارداد حقابه هیرمند، از اواخر دهه 
۱۳۷۰ )خورشیدی( و همزمان با کاهش بارش سالانه و گسترش 
خشکسالی در سیستان، میزان ورودی آب رود هیرمند به دریاچه 
هامون مرتباً کاهش یافت. معاهده حقابه میان افغانستان و ایران 
مربوط به هیرمند در اسفند ماه۱۳5۱ به امضای نخست وزیران 
ماه۱۳5۲ هر دو مجلس  هر دو کشور رسیده است. در خرداد 
قانون گذاری دو کشور آن را تصویب کردند. اسنادی که باید در 
این رابطه میان دوکشور مبادله می شد، به دلیل کودتای ۲۶تیر 
ماه سردار محمد داوود معطل شد و بالاخره در سال ۱۳5۶ این 
اسناد نیز مبادله شد. مفاد این معاهده تا امروز نیز به قوت خود 

باقی است.حکایت هرمزگان و کرمان دقیقا تداعی کننده اتفاقی 
است که همسایه شرقی بر خلاف قواعد و موفقتنامه های بین 
المللی بر سر سیستان آورده است . طبیعتا این وظیفه نمایندگان 
مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی است که به سرعت وارد 
عمل شده و اجازه ندهند خسارت تصمیم وزارت نیرو دامن مردم 
هرمزگان را بگیرد. این وظیفه استاندار و متولیان مربوطه است 
که به جد مقابل چنین اتفاقات شوم ایستادگی کنند و نگذارند 
تبعات اجرای این طرح دامن اقتصاد ، معیشت و طبیعت هرمزگان 

را بگیرد.
 چرا اجازه انتقال آب هلیل به شمال کرمان داده نشد 

آب  انتقال  طرح  پیش  سال   ۳۰ حدود  یعنی  دهه۷۰،  اوایل 
هلیل رود به کرمان در دستورکار دولت وقت قرار گرفت. عملیات 
اجرایی این طرح حدود سال های ۸۶ تا ۸۸ آغاز و مقرر شد تا 
شهیدان  سد  طرح،  این  براساس  برسد.  پایان  به   ۱۴۰۲ سال 
امیرتیموری )صفارود( به عنوان محلی برای ذخیره آب هلیل رود 
روی محل تلاقی رودخانه های رابر و رودبر ساخته و قرار شد آب 
سد پس از پمپاژ و گذر از مسیر خطوط لوله انتقال و تونل به 
تصفیه خانه شهر کرمان برسد.  انتقال آب از رودخانه هلیل در 
جنوب استان کرمان  به مناطق دارای تنش آبی در شمال این 
استان  از جمله طرحهایی بود که با مخالفت نمایندگان جنوب 
کرمان تا توقف کامل پروژه پیش رفت نماینده مردم جیرفت و 
عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی گفت: معاون آب و آبفای وزیر 
نیرو قول توقف کامل انتقال آب جنوب کرمان از سرشاخه های 
هلیل به شمال استان را داد. در نشستی که با جوانبخت معاون 
وزیر نیرو و مدیران کل این معاونت داشتیم توقف کامل و بدون 
قید و شرط انتقال آب از سرشاخه های هلیل به شمال استان 
تایید و صورتجلسه شد. بررسی  و تعطیلی کارگاه های بردسیر 
طرح انتقال آب از سرشاخه های هلیل رود در کنار سایر پروژه های 
انتقال آب بین حوضه ای کشور، در دستور کار تحقیق و تفحص 
مجلس قرار گرفته و به زودی گزارش نهایی آن در صحن مجلس 
قرائت و مورد بحث و بررسی قرار می گیرد. ذبیح الله اعظمی می 
گوید: انتقال آب از سرشاخه های هلیل رود و سد صفارود به شمال 
استان کرمان یک طرح غیرکارشناسی، برهم زننده اکوسیستم، 
و  محیط زیست  مخرب  و  استان  جنوب  کشاورزی  نابودکننده 
خشک ونابودکننده جازموریان است و عامل افزایش ریزگردها در 
منطقه و حتی کل استان کرمان. بی شک اگر آبی در هلیل رود 
با کاهش آب رود مواجه شویم، کشاورزی و معیشت  نباشد یا 
مردم جنوب نابود می شود و این به معنای بیکاری، فقر، ناامنی و 
مهاجرت صدها هزار نفر در این منطقه خواهد بود. کشاورزان با 
شعارها و پلاکاردهایی در حمایت از هلیل رود و مخالفت با انتقال 
آن کنار جاده ها و خطوط انتقال آب صف کشیدند، نمایندگان 
نامه نگاری های  و  شفاهی  اعتراضات  مجلس،  در  کرمان  جنوب 
خود علیه اجرای طرح را آغاز کردند و کلیپ کوتاهی از اظهارات 
شهید حاج قاسم سلیمانی که انتقال آب را خیانتی به هند کوچک 
ایران عنوان کرده بود، ضمیمه آن کردند و فعالان محیط زیستی 
راه  به  با طرح  سراسر کشور هم پویش و کارزاری در مخالفت 
انداخته و از طریق طوماری اقدام به جمع آوری رای برای توقف 
طرح کردندمحمد درویش، رئیس کمیته محیط زیست در کرسی 
سلامت اجتماعی یونسکو معتقد است : چون آب هلیل رود در 
حالی قرار است به کرمان منتقل شود، که همین حالا هم در 
جنوب استان یعنی مناطق جیرفت )قطب کشاورزی استان( و 
جازموریان با کمبود منابع آبی مواجهیم. ازسرگیری دوباره طرح 
نگرانی های زیادی بین مردم جنوب استان و فعالان محیط زیست 
ایجاد و این پرسش را مطرح کرده که آیا هیچ راه دیگری برای 
آباد کردن شمال جز نابود کردن جنوب وجود ندارد؟ پروژه انتقال 
آب هلیل رود هم حیات تالاب جازموریان و هم کشاورزی جنوب 
کرمان و معیشت و اقتصاد صدها هزار نفر را به مخاطره می اندازد و 
پویش آنها در راستای حمایت از هر دو بخش طبیعت و کشاورزی 

و معیشت مردم است.
نگاه ملی ندارید 

در دهه ۶۰  بود که طرح انتقال آب از دز به قم و کویر مرکزی 
مطرح شد برخی کارشناسان گفتند : طراحان انتقال آب دز به 
قم و کویر، ویران کردن زیست بوم ایران را دنبال می کنند هیچ 
ضرورتی برای انتقال آب به کویر مرکزی ایران وجود ندارد و انتقال 
برای  نه حتی دلتای رودها؛  و  از سرچشمه رودها؛  آب شیرین 
خنک کردن کارخانه های پتروشیمی، سیمان، کاشی، فولاد و 

نابودی  ... غیرکارشناسی و خیانتکارانه است که نتیجه ای جز 
ایجاد صنایع  ایران جای  زیست بوم کشور ندارد. کویر مرکزی 
آب بر نیست و این صنایع باید به کنار دریا منتقل شوند.فراموش 
نمی کنم سیدشریف حسینی نماینده اهواز در یک سمینار علمی 
)۱5اردیبهشت ۱۳۹۴(گفت: در وزارت نیرو قانونی مصوب شد تا 
بر اساس آن ۸۰ درصد آب های مورد استفاده شرکت های صنعتی 
از طریق آب های بازیافتی تامین شود، امروز کدام شرکت ها از این 
نوع آب استفاده می کنند؟ معتقدیم که مسئولیت مدیریت آب، 
باید از وزارت نیرو جدا شود و تا این اتفاق نیفتد، همچنان دچار 
مشکل خواهیم بود. به تازگی قرار است برنامه ریزی هایی در زمینه 
انتقال آب از دز انجام شود. انتقال آب در وزارت نیرو مانند موضوع 
انرژی هسته ای کشور، محرمانه دنبال می شود اما ما برای گرفتن 
کوچکترین اطلاعات در این زمینه تلاش می کنیم. اگر مردم و 
مسئولان به فکر کارون نباشند، این رودخانه دچار مرگ تدریجی 
می شود و مرگ تدریجی کارون مرگ تدریجی خوزستان است. تا 
کارون زنده است، خوزستان هم نفس می کشد. این چه مدیریتی 
است که با بروز مشکلات آبی، انتقال آب از مناطق دیگر را اولین 
راه حل می دانند و ما معتقدیم تصمیم گیرندگان در وزارت نیرو 

نگاهشان ملی نیست بلکه منطقه ای است.
چرا احداث سد سمیلان متوقف شد 

رودان  پاکوه  منطقه  دهه 5۰  ابتدای  از  گویند  می  ها  قدیمی 
تابع کرمان بوده، این رودخانه که پرآب تر از امروز بوده منبع 
آبی مهم روستاهای مسیر رودخانه کندر تا آبنمای رودان بوده 
سال  همان  از  احداث سد سمیلان  برای  اولیه  مطالعات  است. 
ها با مشارکت مشاوران خارجی آغاز شده بود و ساکنان محلی 
اند )هنوز  بارها نشستن و برخاستن هلیکوپترها را شاهد بوده 
آثار رنگ روی سنگ های اطراف و نشانه گذاری ها برای احداث 
سد سمیلان درمنطقه یافت می شود(. قرار بود همزمان با سد 
استقلال میناب سد سمیلان هم در مسیر رودخانه احداث شود. با 
پیروزی انقلاب و دهه ۶۰ روستای پاکوه با پیگیری مردم به ویژه 
مرحوم شیخ موسی جاودان از روحانیون سرشناس منطقه پاکوه 
به هرمزگان ملحق شد و صد البته احداث سد سمیلان همچنان 
در دستور کار بود اما تلاش مسئولان  و نمایندگان کرمانی در دوره 
های هفتم و هشتم مجلس منجر به توقف این پروژه شد. هرچند 
مدیر عامل وقت آب منطقه ای هرمزگان دلیل آن را کمبود اعتبار 
خواند، اما امروز به راحتی سرچشمه رود رودان با انتقال آب به 
روستاهای آسمینون و البته در فاز بعدی به منوجان، هدایت می 
شود تا در آینده نه چندان دور حیات طبیعی موجودات زنده در 
مسیر عبور رودخانه کندر به خطر افتد، تا سد استقلال بلاموضوع 
زیست  فاجعه  پروژه،  این  برود.  بین  از  زیست  محیط  تا  شود، 

محیطی را به بار می آورد باید هوشیار بود. 
آبادی کرمان به قیمت نابودی جنوب هرمزگان 

آقایان مسئول جلوی ضرر را ه روقت بگیرید منفعت است. تنش 
آبی در منوجان و نودژ و برخی شهرهای جنوبی کرمان قرار است 
از طریق آب رودخانه کندر مرتفع گردد. این اتفاق به معنای پایان 
سرچشمه رودهای رودان تلقی می شود. سدی که در پایین دست 
رودخانه کندر احداث گردید سال هاست میزان آب رودخانه آب 
نما )رودجغین و رودان( را کاهش داده است. و اجرای عملیات 
آبرسانی به نودژ و منوجان از طریق رودخانه کندر هم موجب از 
دست رفتن محیط زیست کندر و هم بروز چالش های زیست 
محیطی در مناطق جنوبی هرمزگان خواهد شد. آیا باید برای 
آبادی کرمان، جنوب هرمزگان نابود شود. این با کدام احساس 
مسئولیت و قواعد عقلانی-منطقی انطباق دارد؟ اگر وزارت نیرو 
و مسئولان کرمانی به دنبال حل تنش آبی هستند ،انتقال آب 
را از سرچشمه هلیل انجام دهند . با نابودی هرمزگان کرمان را 

آباد نکنید . 
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مجلس محلی برای قانون گذاری 
براساس باورهای شخصی نیست

روزنامه هم میهن: به نظر می رسد که مجلس 
لایحه  این  درباره  خود  مواضع  بر  همچنان 
پافشاری می کند و موافقان این لایحه دست بالا 
موارد  داده اند.  اختصاص  خود  به  مجلس  در  را 
ابهام برانگیز و قابل ایراد لایحه حجاب که پیش تر 
توسط جامعه حقوقدانان کشور مورد انتقاد قرار 
گرفته و بر مبهم بودن و حتی فراقانونی بودن 
بسیاری از مفاد این لایحه تاکید شده بود، مورد 
توجه و تاکید دو نهاد مهم در امر سیاست گذاری و 
قانون گذاری کشور یعنی شورای نگهبان و مجمع 
تشخیص مصلحت نظام نیز قرار گرفت. البته به 
نظر می رسد که مجلس همچنان بر مواضع خود 
درباره این لایحه پافشاری می کند و موافقان این 
لایحه دست بالا را در مجلس به خود اختصاص 
داده اند. شورای نگهبان قطعاً به این مسئله توجه 
خواهد کرد که این لایحه پرایراد پشت درهای 
توسط  ملت  چشم  از  دور  به  و  مجلس  بسته 
۱۰ نفر از اعضای کمیسیون قضایی مجلس با 
همراهی کمیسیون اجتماعی مجلس به تصویب 
رسید درحالی که در صورت قانون شدن لایحه 
مذکور، آحاد ملت باید این لایحه را رعایت کنند، 
قطعاً ایرادات وارد بر این لایحه در آینده جامعه 
به  کرد،  خواهد  مواجه  جدی  چالش های  با  را 
همین دلیل است که حقوقدانان تاکید دارند که 
مجلس محلی برای قانون گذاری براساس باورهای 
شخصی و تعیین قوانین کیفری برای شهروندان 

براساس رویکردهای شخصی نیست.

با کمبود شدید کتابخانه مواجه 
هستیم

کتابخانه های  مدیرکل  محمدی  فرشاد   : دریا 

عمومی هرمزگان بیان کرد متاسفانه در استان 
زیرا  هستیم؛  مواجه  کتابخانه  شدید  کمبود  با 
تعداد کتابخانه ها با سرانه جمعیتی تناسب ندارد 
و نمی توان با این سرانه کم خدمات مطلوب را 
به جامعه هدف ارائه دهیم. سرانه فضای فیزیکی 
است؛  متر  هشت  نفر  هر  ازای  به  استاندارد 
مرکزی  کتابخانه  احتساب  با  هرمزگان  در  اما 
متر  یعنی ۶  متر می رسد؛  دو  به  نشده!  افتتاح 
از استانداردهای جهانی پایین تر هستیم. شهر 
بندرعباس با جمعیت ۷۰۰ هزار نفری فقط ۶ 
کتابخانه دارد و از این تعداد هم دو مورد آن در 
۶۰۰ دستگاه به فاصله ۱۰۰ متری ساخته شده 
که جانمایی آن در گذشته مناسب نبوده است. 
عدم توسعه  کتابخانه ها، جانمایی نامناسب، تعداد 
کم کتابخانه ها و معطل ماندن کتابخانه  مرکزی 
و واگذاری نادرست کتابخانه شهدا به شهرداری 
بندرعباس دلایل مهمی هستند که باعث شده 
در خدمات دهی به آحاد مردم با کمبود فضای 
فیزیکی دچار مشکل شویم. تعداد کتابخانه های 
استان ۸۸ مورد هستند که از این تعداد هفت 
افزایش  جز  چاره ای  است.  کیش  در  آن  مورد 
کتابخانه ها نداریم و در حال حاضر در بندرعباس 

حداقل به چهار کتابخانه دیگر نیاز داریم.
 آمار کل اعضای کتابخانه ها در استان را ۲۰۰ 
هزار نفر هستند از این تعداد 5۹ هزار ۲۰۷ نفر 
را اعضای فعال در هرمزگان را شامل می شود.
هر استانی یک کتابخانه  مرکزی دارد و با افتتاح 
نوع   ۶۰ بندرعباس  مرکزی  کتابخانه   شدن 
خدمت مستقیم و غیرمستقیم در حوزه کتاب و 

کتابخوانی به مردم ارائه خواهد شد. 
پایین  حقوق  و  انسانی  نیروی  شدید  کمبود 
کل  اداره  این  مهم  چالش  دیگر  را  کتابداران 
بیان کرده بود و میزان حقوق کتابداران زحمت 
کش و دغدغه مند؛ از دیگر مشکلات کتابدارن و 

مدیریت کتابخانه ها می باشد.

خبر

تحریف موضع رئیسی درباره FATF با عبارت »حس می کنم

کیهان : دو هفته قبل ادعای خلاف واقع سید محمد 
صدر در این باره، سوژه چند روز عقده گشایی رسانه های 
زنجیره ای در قالب یادداشت ها و تیتر های متعدد شد، 
بر این مبنا که نیروهای انقلابی به خاطر دولت روحانی 
اما حالا که خودشان  مخالفت می کردند   FATF با
 FATF دولت را دست گرفته اند، تغییر ریل داده و با

موافق شده اند. 
مدعی  اظهارات  همین  مبنای  بر  زنجیره ای  نشریات 

شدند نظر آقای رئیسی تغییر کرده است. 
در گفت و گو  اظهارات، صدر  این  از  بعد  هفته  دو  اما 
با خبرآنلاین اظهار داشت: »مدت هاست که موضوع 
FATF در جلسات مجمع تشخیص مصلحت نظام 
این  با  رابطه  در  شخصاً  من  اما  است،  نشده  مطرح 
موضوع همچنین برجام با آقای رئیسی صحبت کردم و 
گفتم که اگر این دو مسئله حل نشود نمی توانید اقتصاد 

کشور را راه بیندازید که به تبع مشکلات اقتصادی 
از  مردم می آید،  به  بیشتری  فشار  و  بیشتر می شود 
سویی بار آن به دوش شما می افتد که رئیس جمهور 

هستید. 
من حس می کنم ایشان هم این نظرات من را قبول 
دارد و گفتند آن زمان که مذاکرات احیای برجام مطرح 
بود، اعلام کردم طوری مذاکره کنید تا نتیجه بخش 
باشد و مذاکره برای مذاکره نمی خواهیم. اما به هرحال 
در عمل این طور نشده است. من فکر می کنم فاصله ای 

بین ذهن و عمل وجود دارد. 
آقای رئیسی در گذشته موافق تصویب FATF نبود اما 
اگر ایشان اکنون به عنوان رئیس جمهور به طور رسمی 
از تصویب آن دفاع و اعلام کند که چه مشکلاتی به 
این  می کنم  فکر  هم  من  دارد،  رئیس  دولت  عنوان 

موضع گیری سبب همکاری اعضای مجمع می شود.
دفاع چشم و گوش بسته برخی اصلاح طلبان از ضرورت 
با  با FATF در حالی است که  )یکطرفه(  همکاری 
وجود همکاری مطلق دولت قبل در اجرای ۳۷ بند از 
۴۱ بند برنامه اقدام FATF )خودتحریمی و واگذاری 
تنها  نه  بود(  به دشمن  تحریم ها  دورزدن  مسیرهای 

تحریم ها کاهش نیافت بلکه بر شمار آنها افزوده شد. 
به همین دلیل هم وقتی مقامات عالی کشور از آقای 
باقی  تعهد  چهار  اجرای  با  آیا  بودند  پرسیده  ظریف 
مانده، تضمین می دهید که تحریم ها برداشته شود، او 

پاسخ داده بود هیچ تضمینی وجود ندارد!با این اوصاف 
و در حالی که غربی ها اصرار دارند هر روز لگد تازه ای به 
جنازه برجام بزنند، برخی مدعیان اصلاح طلبی توضیح 
تغییر جدید،  و  رویداد  اساس کدام  بر  نمی دهند که 
سینه  به  را   FATF سنگ  و  افتاده اند  دوره  مجدداً 
می زنند؟ و اگر هیچ تغییری رخ نداده، چرا اصرار دارند 
منویات خزانه داری آمریکا برای دسترسی به اطلاعات 
رفع  برای  سازند،  فراهم  را  ایران  محرمانه  اقتصادی 
تحریم ها یا تشدید و دقت بیشتر آنها؟!یادآور می شود 
جمهوری  سیاست  کرد:  تاکید  اقتصاد  وزیر  اخیراً 
است.  نکرده  تغییری  هیچ   FATF درباره  اسلامی 
همچنین وزیر امور خارجه اظهار کرد: طرف های غربی 
گفتند تا به برجام بازنگردید و FATF را نپذیرید، یک 
سنت از مطالبات شما در بانک های خارجی جابه جا 

نخواهد شد. 
اما به لطف الهی ۳۹۰ میلیون پوند مطالبه ما از دولت 
انگلیس در مسیر رسمی بانکی از طریق سوئیفت با 
این شرط که هر موقع خودمان نیاز داریم خرج کنیم، 

منتقل شد و در اختیار ما قرار گرفت. 
امروز ۶ میلیارد دلار مطالبه ما در کره جنوبی به دو 
بانک منتقل شد و در اختیار ۶ بانک ایرانی قرار دارد، 
بدون اینکه در برجام به توافق نهائی رسیده باشیم و 
بدون اینکه موضوع FATF در مرحله نهائی اقدام و 

تصویب قرار گرفته باشد، انجام شد.

اولین سند ازدواج الکترونیکی صادرشد 
تسنیم : معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد گفت: 
از این پس و بعد از ثبت ازدواج در دفاتر، فایل یا لینک 
قرار  زوجین  اختیار  در  ازدواج  سند  محتوای  حاوی 
اسناد  امور  معاون  سعادتیان؛  صادق  سید  می گیرد.  
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور امروز اعلام کرد که 
از این به بعد برای ثبت ازدواج، سند الکترونیک صادر 
می شود. وی گفت: برای سراسر کشور ابلاغ کردیم که 
از امروز دفترچه های ازدواج سنتی و نوشتاری سنتی 
به سند نوشتاری الکترونیکی و سند تک برگ تبدیل 
می شود و خروجی هرگونه واقعه ازدواج که در کشور 
ثبت می شود سند الکترونیک است. سعادتیان  با بیان 
اینکه سند ازدواج دیگر شکل و شمایل سند قبلی و 
قدیمی  دفترچه های  ندارد، گفت: چاپ  را  دفترچه ای 
پرهزینه بود و نیز مشکلاتی در چاپ آن در چاپخانه 
دولتی و پخش آن به سراسر کشور وجود داشت که 
روند قبلی منتفی شد و از این به بعد سند ازدواج به 

ادامه  صورت تک برگ صادر خواهد شد.  سعادتیان 
داد: گاهی اشتباه در نگارش ها به خصوص در موضوع 
صداق یا حتی دست بردن به بخش صداق و نیز جعل 
در اسناد اتفاق می افتاد که مردم از آن گله مند بودند 
که با صدور سند الکترونیکی و تک برگ امکان جعل 
را در اسناد ازدواج جدید به حداقل ممکن رسیده است 
ازدواج و نکاحیه ها به  و امکان جعل در حوزه دفاتر 
ثبت  سازمان  اسناد  امور  معاون  است.  رسیده  صفر 
اسناد و املاک کشور گفت: خروجی سند الکترونیکی 
ازدواج در ابعاد کاغذ A ۴ و تک برگی بوده و دارای 
کد شناسه یکتا است. زوجین می توانند با مراجعه به 
سامانه ثبت من بر اساس کد ملی و شناسه یکتا به 
اطلاعات و مشخصات مندرج در سند الکترونیکی ازدواج 
دسترسی داشته باشند.  همچنین دستگاه هایی که در 
مواقع نیاز می خواهند اصالت این سند ها را احراز کنند 
می توانند متن سند را ملاحظه و صحت آن را احراز 

کنند.وی درباره نحو دریافت تسهیلات بانکی از طریق 
با  بخشنامه  و  مکاتبه  گفت:  ازدواج  الکترونیکی  سند 
بانک مرکزی صورت خواهد گرفت و از تاریخ ۳ آبان 
ماه ۱۴۰۲ ارائه سند ازدواج برای اخذ وام ازدواج ممنوع 
ازدواج  اسناد  اصالت  احراز  برای  باید  بانک ها  و  است 
الکترونیکی به سامانه ثبت من مراجعه کنند و دیگر 

ضرورتی برای حمل دفترچه ازدواج وجود ندارد.

نیلوفر حامدی و الهه محمدی مجموعا به 25 سال حبس محکوم شدند

پس  ماه  که ۱۳  است  خبری  این   : اعتماد  روزنامه 
از بازداشت این دو روزنامه نگار سرانجام روی خروجی 
قوه  رسمی  خبرگزاری  ابتدا  گرفت.  قرار  خبرگزاری ها 
نیلوفر  انقلاب  دادگاه   ۱5 »شعبه  کرد:  اعلام  قضاییه 
اتهامی مجرم  را در ۳ عنوان  الهه محمدی  و  حامدی 
شناخته و رای خود را صادر کرد.« و سپس سایر رسانه ها 

جزییات این خبر را منتشر کردند. 
 ۳۰ فیلمی  همچنین  قضایی  دستگاه  رسمی  کانال 
روزنامه نگار  دو  این  فعالیت های  درخصوص  دقیقه ای 
برخی  به  استناد  با  فیلم  آن  در  که  کرد  منتشر 
گفت وگوهای شخصی این دو روزنامه نگار تلاش شده بود 

ارایه شود.  استدلالی برای صدور این احکام سنگین 
فعالان  از  بسیاری  این حکم  از صدور  بلافاصله پس 
واکنش  احکام  این  به  نسبت  حقوقدانان  و  سیاسی 
نشان داده و آن را برخلاف اصول متعدد قانون اساسی 

ارزیابی کردند.
بیشتر استدلال ها حول محور این واقعیت متمرکز شده 
این روزنامه نگاران در راستای اطلاع رسانی و  بود که 
آگاهی بخشی عمومی فعالیت کرده اند و نباید به دلیل 

انجام وظیفه آنها را مجازات کرد. 
دولت  با  ارتباط  اصل  هم  حقوقدانان  از  دیگر  گروه 
متخاصم که مبنای صدور حکم قرار گرفته را زیر سوال 
برده و آن را مبتنی بر نظریه وزارت امور خارجه و شورای 

عالی امنیت ملی بلاموضوع دانستند.
اما دو حقوقدان کشورمان با بررسی عنصر مادی جرم، 
نیلوفر  الهه محمدی و  از احکام صادره علیه  تفسیری 
حامدی ارایه کردند. صالح نقره کار با اشاره به اینکه رویه 
محاکم انقلاب در تلقی دولت متخاصم، مغایر قانون است 

به نقد این حکم نشستند. 
شیما قوشه هم با تاکید بر نظریه تفسیر وزارت خارجه در 

این خصوص که ایران در وضعیت جنگی با هیچ دولتی 
قرار ندارد، استدلال صدور این احکام را زیر سوال برد 
بعدی  احکام در مراحل  این  امیدواری کرد که  ابراز  و 
قضایی نقض شوند.بنا بر حکم صادره، خانم الهه محمدی 
به اتهام »همکاری با دولت متخاصم امریکا به تحمل 
بر  جرم  ارتکاب  برای  تبانی  و  اجتماع  سال حبس،   ۶
ضدامنیت کشور 5 سال حبس و به اتهام فعالیت تبلیغی 
علیه نظام جمهوری اسلامی ایران به تحمل یک سال 
حبس« محکوم شد.دادگاه انقلاب نیلوفر حامدی را هم 
به اتهام »همکاری با دولت متخاصم امریکا به تحمل ۷ 
سال حبس، اجتماع و تبانی برای ارتکاب جرم بر ضد 
امنیت کشور 5 سال حبس و به اتهام فعالیت تبلیغی 
علیه نظام جمهوری اسلامی ایران به تحمل یک سال 

حبس« محکوم کرد.
همچنین، هر دو متهم خانم ها محمدی و حامدی باتوجه 
به  تکمیلی  مجازات  عنوان  به  ضدامنیتی  اقدامات  به 
مدت دو سال از عضویت در احزاب، گروه ها، دسته جات 
سیاسی و فعالیت در فضای مجازی، رسانه ها و مطبوعات 

محروم شدند.

قانون جدید انتخابات، قانونِ 
ضعیفی است

نماینده  پور  حقیقت  منصور   : آنلاین  خبر 
ادوار مجلس که خود از کاندیداهای این دوره 
انتخابات است، می گوید نمایندگان در تصویب 
دارد؛قانون  تاکید  و  کردند  عجله  قانون  این 
جدید انتخابات، قانونِ ضعیفی است و مجلس 
برای این دوره انتخابات آمد و یک کار عجله ای 
برای تزئین قانون انجام داد. وی نفوذ پول های 
کثیف به انتخابات را رد نمی کند و می گوید؛» 
متاسفانه در هر انتخابات شاهد این هستیم که 
بعضی ها تخلف می کنند و با چمدان های پول 
در حوزه های انتخابیه شناسنامه می خرند و 

رأی را جابجا می کنند.
 من در حوزه های انتخاباتی خودم این موضوع 
را دیده ام و عکس و فیلم همه این ها را دارم.

حقیقت پور تصریح کرد : معتقدم با این قانون 
جدید، نه  تنها برای وزارت کشور مشکل پیش 
خواهد آمد بلکه شورای نگهبان هم با مشکل 
مواجه خواهد شد. الان در این قانون، شورای 
یا  دارد  صلاحیت  فلانی  بگوید  باید  نگهبان 
ندارد. در قدیم می گفت شرایط ایشان احراز 
نشد. احرازنشدن یک بار دارد، ردصلاحیت بار 
دیگری دارد. وی اظهار داشت :نمی دانم واقعا 
شورای نگهبان الان می خواهد در این رابطه 

چه کاری انجام دهد.
 آن قانون می گوید وقتی کاندیدایی صلاحیت 
ندارد، باید به شخص بگویید چرا، بگویید شما 
اینجا فلان کار را انجام دادی یا آنجا آن کار 
انجام دادی. معتقدم خود دوستان  را  خلاف 
عزیز شورای نگهبان ما با این قانون به مشکل 

برخواهند خورد.
نماینده ادوار مجلس گفت : این ها پول هایی 
نیست که از حساب های که به وزارت کشور 
بنده  یک  مثلا  کند.  عبور  شود  می  معرفی 
مغازه ام  ولی  ندارم  پول  خدایی می گوید من 
این  کنید،  استفاده  که  می دهم  شما  به  را 
کمک است، ولی کاندیدا چطوری به وزارت 
کشور اعلام کند که فلانی مغازه اش را به ما 

داده است.

منصور آرامی نیامد 
منصور آرامی نماینده مردم هرمزگان با انتشار 
پستی در صفحه اینستاگرام خود از عدم ثبت 
مجلس  انتخابات  دوره  دوازدهمین  در  نام 

شورای اسلامی خبر داد. 
آرامی در صفحه شخصی اش در اینستاگرام 
نوشت : همانگونه که مستحضرید اینجانب در 
دوره های نهم و یازدهم ، نمایندگی شما را 
در مجلس شورای اسلامی عهده دار بوده و بر 
اساس قسمی که یاد کرده بودم تمام توان خود 
را در جهت خدمت به مردم و دفاع از حقوق و 

منافع آنان بکار گرفتم .
به استحضار شما هم استانی های خونگرم خود 
می رسانم پس از بررسی ها و مشورت فراوان 
به این نتیجه رسیدم که از ثبت نام در انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس خودداری نمایم. در 
و  حلالیت  طلب  عزیران  شما  همه  از  پایان 
کنار  در  و  بوده  دارم خدمتگزار شما  تا عمر 
شماخواهم ماند و از لطف و محبت بی شمار 

شما عزیزان صمیمانه تشکر می نمایم.

خبر
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هرمزگان در ساماندهی امور 
جوانان چهارم شد  

جوانان  و  ورزش  کل  اداره  جوانان  امور  معاون 
را  رتبه چهارم کشوری  هرمزگان گفتهرمزگان 
در برگزاری ستادهای ساماندهی امور جوانان در 
نیمه اول سال جاری کسب کرد. مجتبی عامری 
سیاهوئی معاون امور جوانان اداره کل ورزش و 
جوانان هرمزگان، اظهارداشت: برگزاری ستادهای 
ساماندهی جوانان یکی از تکالیف اداره کل ورزش 
و جوانان است که به عنوان دبیر این جلسات 
را در استان به ریاست استاندار هرمزگان برگزار 
می کند.وی افزود: طبق اعلام وزارت ورزش،   در 
شش ماهه نخست سال جاری ۴۳ ستاد استانی 
برگزار شده است که  و ۶۳۳ ستاد شهرستانی 
از این ستادها، هرمزگان موفق شده  با ارزیابی 
ستادهای  برگزاری  در  را  کشوری  چهارم  رتبه 
ساماندهی جوانان کسب کند.عامری تاکید کرد: 
اول،  رتبه  یزد  شده،  اعلام  ارزیابی های  طبق 
سمنان رتبه دوم، کرمانشاه رتبه سوم و هرمزگان 
رتبه چهارم را در برگزاری ستادهای ساماندهی 
است.معاون  کرده  کسب  استانی  جوانان  امور 
امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان، 
بر  هرمزگان  استاندار  تأکیدات  خاطرنشان کرد: 
برگزاری مستمر ستاد استانی و همچنین الزام 
فرمانداران به برگزاری مستمر جلسات منجر به 

این ارتقای رتبه شده است.

نگاهمان به ورزش فراتر از زمین 
مسابقه است

اعضای تیم های ورزشی فولاد هرمزگان با حضور 
در مراکز توانبخشی و درمانی استان هرمزگان 
به مناسبت هفته تربیت بدنی و ورزش با اهدای 
سلامت  و  ورزش  ترویج  امر  در  ورزشی  البسه 
ورزش  امور  مدیر  کارگران  شدند.محمد  سهیم 
هرمزگان  فولاد  شرکت  گفت:  هرمزگان  فولاد 
مسئولیت  ایفای  در  همواره  اخیر  سالیان  طی 
های اجتماعی پیشگام و پیشقدم بوده و تلاش 
کرده است در حد توان در تمامی حوزه ها ورود 
جدی داشته باشد.وی بیان داشت: با نگاه مثبت 
مدیرعامل، هئیت مدیره و معاونین شرکت فولاد 
هرمزگان طی سالیان اخیر در حوزه های حمایتی 
نیز فولاد هرمزگان ورود جدی و درخشانی داشته 
و توانسته در اکثر حوزه ها پیشگام باشد.مدیر 
امور ورزش فولاد گفت: ورود به ورزش حرفه ای 
و کارگری و توسعه آن نیز تنها به زمین مسابقه 
خاتمه نمی یابد بلکه در بحث حمایت از رشته 
های ورزشی و توسعه زیر ساخت ها نیز تلاش 
امیدواریم  و  ورود کنیم  توان  ایم در حد  کرده 
در سال های آتی با برنامه ریزی و هدف گذاری 
مطلوب در این مسیر گام های بلندتری برداریم.
بازدید از مراکزی چون شیرخوارگاه بندرعباس، 
مرکز جهش و بخش کودکان سرطانی بیمارستان 
کودکان بندرعباس از اماکنی بود که اعضای تیم 
های فوتبال، بسکتبال، فوتسال آقایان و فوتسال، 

هندبال و والیبال بانوان نیز حضور داشتند.

خبر

تغییررئیس هیأت فوتبال میناب پس از ۱2سال 

مراسم تودیع و معارفه رئیس سابق  و رئیس جدید هیأت 

فوتبال میناب با حضور سرپرست اداره ورزش و جوانان 
میناب ، قاسم رنجبران رئیس هیئت فوتبال هرمزگان 
و  جمعی از پیشکسوتان و اعضای هیأت فوتبال میناب 
برگزار شد .  حسن رفعتی ضمن گرامیداشت هفته 
تربیت بدنی و تبریک این ایام گزارشی از برنامه های 
شاخص این هفته ارائه نمودند ، رئیس هیئت فوتبال 
هرمزگان ضمن تقدیر و تشکر از زحمات ۱۳ ساله سید 
هدایت الله مظلوم در زمینه توسعه و پیشرفت فوتبال 
شهرستان میناب گفت : وی  در این ۱۳ سال سکاندار 
خوبی برای فوتبال شهرستان بودند و از پیشکسوتان 

و اعضای هیات فوتبال شهرستان میناب می خواهم با 
رئیس جدید هیئت فوتبال شهرستان میناب همکاری 
مضاعفی داشته باشند .  در پایان آقای محمد سرخاب 
به عنوان رئیس جدید هیات فوتبال میناب منصوب شد 
.وی ضمن تبریک به محمد سرخاب آرزوی موفقیت و 
سربلندی نمودند.شایان ذکر است : محمد سرخاب از 
پیشکسوتان فوتبال در میناب می باشد وی عضو تیم 
فوتبال آرش میناب و تیم منتخب شهرستان میناب و 
استان هرمزگان و همچنین مربی تیم های پایه باشگاه 

آرش میناب در کارنامه خودش دارد .

نمایندگان هرمزگان پیروز هفته سوم  
هفته سوم لیگ دسته دوم فوتبال باشگاه های کشور 
سازی  شناور  و  بندرعباس  شهرداری  های  تیم  برای 
قشم خوش یمن بود. در هفته سوم لیگ دسته دوم 
فوتبال باشگاه های کشور تیم های شناورسازی قشم 
و شهرداری بندرعباس حریفان خود را شکست دادند و 

سه امتیاز شیرین به امتیازات خود افزودند. 
فولاد  و  قشم  شناورسازی  و  هرمزگان  فولاد  تیم  دو 
هرمزگان در گروه دوم این رقابت ها، در ورزشگاه خلیج 
فارس بندرعباس به مصاف یکدیگر رفتند که در پایان 
تیم شناور سازی قشم با نتیجه یک بر صفر به پیروزی 
دست یافت. این بازی بر خلاف انتظار هواداران تا دقیقه 
۷۰ دلچسپ نبود تا این که مازیار شفاهی از روی یک 

ضربه ایستگاهی تک گل تیم شناورسازی قشم را به 
ثمر رساند.

بعد از این گل فولاد تا حدودی به خودش آمد ولی 
تا پایان نود دقیقه نتوانست به گل مساوی دست پیدا 

کند و سه امتیاز دربی استان را از دست داد. 
دیگر نماینده استان تیم شهرداری بندرعباس در گروه 
نخست لیگ دسته دوم فوتبال باشگاه های کشور با 
نتیجه دو بر یک برابر آینده سازان اردبیل به برتری 
رسید و یک برد ارزشمند بیرون از خانه کسب کرد. 
در نیمه نخست شهرداری بندرعباس با شوت زیبای 
میلاد صارمی به گل دست پیدا کرد و با پیروزی به 
رختکن رفتند. در  نیمه دوم آینده سازان اردبیل به گل 

مساوی دست یافت اما در دقایق پایانی با شوت زیبای 
احمد بهاروندی شهرداری بندرعباس برای بار دوم  به 

گل رسید تا سه امتیاز این دیدار را از آن خود کرد .

بازی با مهرام سخت و دشوار
 است

 تیم بسکتبال فولاد هرمزگان در نخستین دیدار 
خود از مسابقات لیگ برتر کشور چهارم آبان ماه 
در شهر قدس مهمان تیم مدعی مهرام تهران 
است. رضا هنگام پور، سرمربی تیم بسکتبال 
فولاد هرمزگان در گفت و گو با ایسنا، افزود: 
می  برگزار  تهران  مهرام  برابر  دیدارمان  اولین 
شود و به واقع مصاف با این تیم مدعی، سخت و 
دشوار است.وی ادامه داد: بازیکنانم در این مدت 
تمامی توان خود را برای موفقیت و بالا بردن 
سطح آمادگی به کار بسته اند.هنگام پور اظهار 
کرد: دو اردوی تدارکاتی در تهران و اصفهان 
پشت سر گذاشته ایم و چهار دیدار تدارکاتی 
با کیفیت با تیم های ذوب آهن، گلنور اصفهان 
ادامه  برگزار کردیم.وی  آینده سازان تهران  و 
داد: با قرعه سخت و دشواری رو به رو شده 
ایم که هفته های اول و دوم با دو تیم مهرام 
و پالایش نفت آبادان مصاف می کنیم.سرمربی 
تیم بسکتبال فولاد هرمزگان خاطرنشان کرد: با 
توجه به هفته های نخست بیشتر تمرکزمان بر 
روی آنالیز فردی بازیکنان است. رضا هنگام پور 
سرمربی بومی فولاد هرمزگان با حفظ بازیکنان 
پست های  تقویت  و  گذشته  سال  کلیدی 
برتر  لیگ  در  عالی  نمایشی  بدنبال  مختلف، 

بسکتبال کشور است.

ملی پوش هرمزگانی مدال
 طلا گرفت

ملی پوش هرمزگانی پاراقایقرانی ایران به مدال 
پاراآسیایی  های  بازی  دوره  چهارمین  طلای 
دست پیدا کرد. در ادامه دومین روز از رقابت 
های پاراقایقرانی بازی های پارا آسیایی هانگژو، 
اسلام جاهدی در رشته کانو کلاس vl2 به آب 
زد. جاهدی در رقابت با حریفان خود با زمان 
55 ثانیه و ۷۴۹ هزارم ثانیه و فاصله بیش از ۴ 
ثانیه نسبت به نفر دوم از خط پایان عبور کرد 
و در رده اول ایستاد و به مدال ارزشمند طلا 
دست یافت. قایقرانان تایلند و هند به ترتیب 

مدال نقره و برنز را کسب کردند.
در  خود  کار  به  مدال   5 با  ایران  قایقرانان 
مسابقات پارا قایقرانی هانگژو پایان دادند. روز 
برنز دست  نشان  به  عبدالملکی  سارا  گذشته 
یافت و سعید حسین پور مدال ارزشمند طلا 
ارمغان آورد.   به  ایران  برای کاروان فرزندان  را 
بهروزی راد به مدال نقره رسید و رویا سلطانی 

برنز گرفت.

احداث دهکده ورزشی در هرمزگان اولویت  آموزش و پرورش خبر

آموزش  وزارت  ورزش  سلامت  و  بدنی  تربیت  معاون 
یک  ایجاد  مستعد  هرمزگان  استان  گفت:  پرورش  و 
دهکده ورزشی با قابلیت برگزاری مسابقات ملی و بین 
المللی است. صادق ستاری فرد بیان داشت: با توجه به 
ظرفیت ها و توانمندی های موجود در استان هرمزگان 

همچون فرودگاه، راه آهن و خطوط کشتیرانی احداث 
وزارت خانه  پیگیری های  اولویت  در  ورزشی  دهکده 

است.
وی اظهار داشت: ورزش های آبی و ساحلی از جمله 
استان  این  که  هرمزگان هستند  بزرگ  ظرفیت های 
با برخورداری از سواحل طولانی و ۱۴ جزیره زمینه 
این  قطب  به  شدن  تبدیل  و  توسعه  برای  مناسبی 
دوران  در  هرمزگان  کرد:  بیان  دارد.وی  را  ورزش ها 
پساکرونا که آموزش و پرورش با سونامی بازنشستگی 
مسئولان  درایت  با  که  شد  مواجه  فرهنگی  نیروهای 
با جذب  و همچنین  استانداری  و  اداره کل  در  استانی 
نیروهای جوان اجازه بروز این خلأ را نداد و با چالش 
جدی کمبود نیرو مواجه نشدیم.معاون وزیر آموزش و 

فرهنگیان  دانشگاه  پذیرش  سرانه  آورشد:  یاد  پرورش 
در استان هرمزگان با بیشترین جمعیت نسبت به کل 
کشور افزون بر ۶۰۰ نفر بوده است.وی با اشاره به اجرای 
طرح های حوزه ورزش این نهاد در هرمزگان اظهار کرد: 
طرح های ورزشی مهمی در استان هرمزگان در حوزه 
مانند  پروژه ای دیگری  و  افتتاح  بدنی  تربیت  و  ورزش 
استخر سرپوشیده شهرستان میناب در دست پیگیری 
است.ستاری فرد  ابراز کرد: اردوگاه های فرهنگی آموزش 
و پرورش در دولت سیزدهم احیا می شود و قرار است از 
ظرفیت این مکان ها استفاده بهینه شود که در همین 
راستا می توان به ظرفیت اردوگاه دانش آموزی سرخون 
است،  آغاز شده  آن  نوسازی  تازگی  به  که  بندرعباس 

اشاره کرد.

اجرای طرح هر فرهنگسرا ، یک حقوقدان  با همکاری بسیج حقوقدانان

با حضور رسول جهانداری رئیس سازمان،  محمد 
مسلم  استان،  حقوقدانان  بسیج  رئیس  ترابی 
 ، سازمان  اجتماعی  فرهنگی  معاون  عاشوری 
احمد مریدی مدیر روابط عمومی سازمان نشست 
ورزشی  اجتماعی  فرهنگی  سازمان   اندیشی  هم 
استان  دانان  بسیج حقوق  با  بندرعباس  شهرداری 

اجرای طرح »هر  و  جهت همکاری های مشترک 
فرهنگسرا ، یک حقوقدان« با هدف پاسخگویی به 
سوالات حقوقی و قضایی مردم برگزار شد. رسول 
جهانداری رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی 
شهرداری بندرعباس در این نشست ضمن محکوم 
کردن جنایات رژیم صهیونیستی در غزه و تشکر از 
حضور و همکاری سازمان بسیج حقوقدانان گفت: 
هر کجا تفکر بسیجی به کار گرفته شد، اقدامات و 
حرکت ها صحیح و هدفمند بوده است اظهار داشت: 
بسیج حقوقدان یک جامعه بزرگ است و می توان 
در  با حضور  حقوقدانان  بسیج  سازمان  ظرفیت  از 
فرهنگسراها جهت مشاوره در حل مشکلات حقوقی 
به همین  و  مند ساخت  بهره  را   مردم  قضایی،  و 
منظور بستر لازم را فراهم خواهیم کرد تا در دوشنبه 
بسیج  که  مشاورانی  با  فرهنگسراها  در  هفته  هر 

حقوقدانان مستقر خواهند نمود به سوالات حقوقی 
و قضایی مردم پاسخ داده شود. در ادامه این نشست  
محمد ترابی رئیس بسیج حقوقدانان استان نیز ضمن 
غاصب صهیونیستی  رژیم  جنایات  نمودن  محکوم 
عنوان کرد: اهداف ما در بسیج حقوقدانان کاهش 
آسیب های اجتماعی است. لذا عواملی که به طور 
تخصصی در بسیج حقوقدانان حضور دارند با مشاوره 
های فنی خود می توانند مسائل و مشکلات مردم را 

در حوزه حقوقی و قضایی مرتفع سازند.
وی در پایان  گفت: طبق درخواست سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری بندرعباس در روزهای 
دوشنبه هر هفته در فرهنگسراها با حضور قضات 
و وکلا مشاوره های لازم را به مردم خواهیم داد تا 
هنگام مراجعه به دستگاه قضا با آگاهی بیشتر پرونده 

خود را به سرانجام برسانند.


